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Cât
MAI AŞTEAPTĂ 

DUMNEZEU ?

„Când caracterul Domnului Hristos va fi în mod 

desăvârşit reprodus în poporul Său, atunci El va 

veni să-i ia la Sine, ca fiind ai Săi. “

E.G.White 
Parabole p. 47/ed. 1980
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O VIAŢA
DE SACRIFICIU

n cele ce urmează aş dori să vorbesc 
despre o viaţă de sacrificiu. Ne obişnui
sem, cândva, să auzim vorbindu-se mereu 
despre acest lucru, dar acum nu se mai 

vorbeşte. Aproape că aceasta a dispărut din voca
bularul nostru şi din modul nostru de vieţuire.

De ce? Nu cunosc toate motivele, dar aş sugera 
că aceasta are de-a face cu acceptarea noastră 
subtilă a visului de a câştiga destui bani pentru 
satisfacerea tuturor lucrurilor pe care societatea le 
pune ca o capcană înaintea noastră, considerând 
că o persoană sau o familie „care se respectă" (care 
s-a realizat) trebuie să le aibă.

Desigur, noi cu toţii dorim să ne realizăm, să 
avem succes. Cu siguranţă că şi Dumnezeu doreşte 
acest lucru. Dar nu despre această problemă 
doresc să vorbesc acum. Eu ridic o problemă în 
legătură cu modul în care noi folosim banii pe care îi 
câştigăm.

îi cheltuim noi oare pe toţi numai pentru noi, 
dovedind astfel, aşa cum declară îngerul bisericii 
din Laodicea, că suntem,,bogaţi în lucruri materiale" 
(Apoc.3, 17)?

„MULŢUMESCU-ŢI ŢIE DOAMNE4"
Sau noi cheltuim şi dăm din -ceea ce câştigăm, 

potrivit eu convingerea noastră creştină - şi anume 
că, atunci când am devenit creştini, timpul nostru îi 
aparţine Domnului, iar produsul lucrului din timpul 
nostru, ce-l aparţine, este al Său? Totul! Zecimea, 
care este o probă a ascultării noastre, devine pentru 
noi o concretă aducere aminte a faptului că toţi 
banii noştri sunt ai fui Dumnezeu. Pe de altă parte, 
darurile noastre nu sunt un test al ascultării noastre, 
pentru că ele sunt date în raport cu iubirea noastră 
faţă de Dumnezeu şi a binecuvântărilor pe care El ni 
le-a dat. Prin darurile noastre, noi ne manifestăm 
mulţumirea spunând: „îţi mulţumesc, Doamne, pen
tru că eşti izvorul păcii sufletului nostru, al pros
perităţii noastre şi al certitudinii pentru viitor."

Ceea ce mă tulbură însă este faptul că noi facem 
adesea iucruri - pentru noi - cu un exces atât de 
mare, încât, prin aceasta, blocăm sau împiedicăm 
accesul altora la Evanghelie. Aceasta se întâmplă 
atât la nivel individual, cât şi la nivelul organizaţiei 
bisericii. De ce? Pentru că ne-am îngustat atât de 
mult orizontul înţelegerii sau al concepţiei noastre, 
încât nu putem vedea nevoile legitime ale celor din 
jurul nostru,- din satul sau oraşul nostru, din ţara

noastră. Cu un orizont aşa de îngust, cheltuielile 
cuiva pot fi considerate normale. Dar, dintr-o 
perspectivă globală, priorităţile noastre sunt în mod 
absolut scandaloase:

La nivel colectiv sau la nivelul bisericii, noi 
adesea abandonăm principiile spirituale personale. 
Dorinţa noastră, de exemplu, de a construi o casă 
de rugăciune frumoasă, care să atragă pe oameni şi 
să facă confortabilă participarea la serviciile divine, 
este minunată. Aproape toţi doresc să se roage 
într-o capelă frumoasă.

Dar cum armonizăm sau echilibrăm noi con
struirea de Case de Rugăciune şi alte facilităţi care 
depăşesc confortul, intrând de acum în domeniul 
luxului, într-o parte a lumii, când în alte părţi ale lumii
- pe care nu le vedem - nu au nici cea mai simplă 
Casă de Rugăciune? Se estimează că, numai în 
Continentul African, peste 3000 de comunităţi nu au 
nici un adăpost sub care să se poată aduna. Pentru 
majoritatea acestor comunităţi, costul unei Case de 
Rugăciune ar fi numai trei mii de dolari, costul unui 
acoperiş de tablă ondulată. Ei pot şi sunt doritori şi 
gata să contribuie cu restul. Sute de comunităţi din 
Mexic nu au un loc unde să se adune. Chiar şi după 
ce programul Maranatha a construit 25 de capele 
anul trecut, biserica din Republica Dominicană mai 
are nevoie de încă 80 de Case de Rugăciune. Haiti 
are nevoie de încă 140. Şi aş putea numi ţară după 
ţară, de jur împrejurul lumii, care are nevoie de 
ajutor pentru a construi chiar şi cele mai simple 
Case de Rugăciune.

EXCESE
Aici, noi stăm în mod confortabil şi cheltuim banii 

pentru a face lucruri bune şi trebuincioase pentru 
noi şi comunităţile noastre. Dar nu aceasta mă 
preocupă. Cu toate acestea, este posibil să faci 
lucruri mari, dar să fie marcate de excese. Şi când 
excesul nostru, individual sau colectiv, lipseşte pe 
alţii de cele mai elementare condiţii şi, în mod 
deosebit, de şansa de a auzi solia Evangheliei, 
atunci, priorităţile noastre trebuie să fie revizuite.

în hotărârile pe care le luăm, la nivel individual şi 
colectiv, trebuie să ne asigurăm că ne angajăm să 
cheltuim numai pentru acele lucruri care, în adevăr, 
vor contribui la înaintarea cauzei lui Dumnezeu, 
decât pentru dorinţele şi nevoile noastre personale.

(Continuare în pag. 14) -
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Activitatea evanghelistică cunoaşte multiple forme de manifestare 
şi metode de lucru, care se cuprind în programul de lucru al „Misiunii 
Globale abordat de biserica noastră pe plan mondial.

Unele programe sunt spectaculoase şi cer eforturi conjugate. 
Altele, însă, sunt mai modeste, nu cer eforturi angajante de proporţii, 
dar au rezultate de invidiat.

Nu de mult, m-am reîntâlnit cu fratele şi prietenul meu mai în 
vârstă, Butoi Alexandru (Sandu). La vârsta înţelepciunii, pensionar, 
este plin de viaţă şi are pe suflet o povară, aceea de a face ceva 
pentru Dumnezeu, pentru cauza Evangheliei Sale.

Originar din Teleorman, satul Meri, nu departe de Roşiorii de 
Vede, este acum cetăţean american. Plecat din ţară în 1950, ajunge în 
Brazilia, unde ani de zile a activat în lucrarea de colportaj, făcând 
deosebite experienţe cu Dumnezeu, colportajul devenind pasiunea 
sfântă a vieţii sale.

După revoluţia din 1989, s-a întrebat ce ar putea să facă - în cadrul 
Misiunii Globale - pentru consătenii săi. A venit de mai multe ori în 
ţară, s-a bucurat totdeauna de trăinicia şi viabilitatea bisericii advente 
din patria sa, dar dorea să facă şi el ceva pentru cei din „casa" sa.

în luna februarie a acestui an (1993), a revenit în ţară şi a mers în 
satul natal. Aici şi-a luat timp şi două luni de zile le-a folosit pentru a 
vizita fiecare familie, fiecare casă şi a stat de vorbă cu fiecare locuitor 
din satul său. Nu s-a grăbit! Acolo unde nu era nimeni acasă, sau 
lipsea cineva din familie, revenea. Casă cu casă, rude, prieteni, 
cunoscuţi. Şi-a luat timp, ca acolo - în familie - să discute personal cu 
fiecare în parte, lăsând în fiecare familie câte o Biblie şi cartea „Calea 
către Hristos". Nu este bogat, este un simplu pensionar, dar a ţinut ca 
prin sacrificiu să facă ceea ce l-a îndemnat sufletul său, puternic legat 
de Mântuitorul său.

Fiecăruia în parte, în liniştea camerei şi a zilelor de iarnă, când 
sătenii erau mai relaxaţi, le-a spus experienţa vieţii lui şi bucuria găsirii 
şi experimentării iubirii mântuitoare a Domnului Hristos. Era plin de 
bucurie că a putut să facă acest efort, să aducă lumina Cuvântului lui 
Dumnezeu în fiecare cămin din satul său natal. Am citit pe faţa lui 
mulţumirea împlinirii unui legământ şi recunoştinţa sa faţă de 
Dumnezeu, pentru multele suflete interesate de Adevăr.

M-am gândit dacă n-ar trebui să facem şi noi acest lucru în 
ecare sat şi cătun din ţara noastră, din oraşele noastre. Dacă o astfel 

ce lucrare n-ar fi, realmente, realizarea „Misiunii Globale". Dacă n-ar fi
0 împlinire a mandatului divin, ca un sol umil să poposească în 
fiecare casă, să-şi ia timp să aducă fiecărui suflet un cuvânt de 
mângâiere, să aducă în familii lumina Evangheliei mântuitoare, o 
B,blie, o carte, un ajutor material şi spiritual, căci sunt mulţi aceia care 
au nevoie să simtă, în mod practic, iubirea lui Dumnezeu. Sunt mulţi
1 3zi în pragul sărăciei materiale şi spirituale.

- (Continuare în p. 20) -
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CÂT MAI AŞTEAPTĂ

DUMNEZEU?
G. VANDEMAN

ra în seara de 10 martie 1876. în ateli
erul de lucru al lui Alexander Graham 
Bell, a fost pus un transmiţător. Asisten
tul său, Thomas Watson, a trecut într-o 

altă cameră şi şi-a lipit urechea de receptor. 
Aproape imediat, a auzit pe Bell, spunîndu-i cu 
claritate; „Domnule Watson, veniţi aici, am nevoie de 
dumneavoastră."

Solia aceea a marcat naşterea telefonului.
S-ar putea să vă gândiţi că Dumnezeu nu a avut 

nimic de-a face cu invenţia 
telefonului. Dar eu cred că 
a avut. Eu cred că, odată 
cu acele prime fire tele
fonice, Dumnezeu a început 
să telegrafieze lumii înche
ierea istoriei pământului.
Telefonul a fost începutul 
unei reţele globale de co
municaţii, care aveau să in
cludă, de asemenea, ra
dioul, televiziunea şi sateliţii 
ce se rotesc în jurul pă
mântului. Ceea ce face 
Dumnezeu în aceste zile de 
pe urmă nu va face în se
cret, pentru că ceea ce se 
întâmplă astăzi într-o parte 
a pământului este cunoscut 
aproape imediat în cealaltă 
parte a lui!

Evident că toate acestea 
au fost în planul lui Dumne
zeu, pentru că El a spus 
profetului Daniel: „Tu, însă,
Daniele, ţine ascunse aceste cuvinte, şi pecetluieşte 
cartea, până la vremea sfârşitului. Atunci mulţi o vor 
citi, şi cunoştinţa va creşte." Daniel 12,4.

„Cunoştinţa va creşte." Viteza transporturilor. Vi
teza comunicaţiilor. O reţea globală de sateliţi nu 
mai este un vis. îmbulzeala traficului aerian este la 
ordinea zilei. Zborurile spaţiale au devenit aproape 
obişnuite. Cunoştinţa a crescut. Ultimii o sută de ani 
au adus un potop de invenţii. Şi nu se prevede 
sfârşitul lor. Proiectele de pe planşetele de desen 
ameţesc creierul.

Dar cum folosim noi aceste noi cunoştinţe? Noi 
fabricăm rachete care nu greşesc ţinta. Noi îngră
mădim megatone ca să îngrozim pe adversarii noş
tri. Noi ne-am amestecat în secretele Universului şi, 
în acţiunile noastre, ne ardem mâinile!

Se mai poate îndoi cineva că noi trăim în timpul 
sfârşitului?

Nu este nevoie să fii un cercetător al Bibliei, ca 
să simţi, să pipăi şi să cunoşti că trăim ultimele zile 
ale pământului. Cu zeci de ani în urmă, comenta

torul Leland Stowe a 
spus, în cuvinte care se 
potrivesc uimitor mai bine 
astăzi decât atunci când 
au fost rostite: „Noi ne-am 
strâns zeci de secole... 
Aceasta este gluma care 
va pune capăt tuturor glu
melor. Pentru ce noi, care 
cunoaştem atât de puţin, 
căutăm să iscodim ultimul 
şi cel mai puternic secret 
al pământului, spre a-l 
smulge din sânul lui? Dar 
acum, el este un fapt îm
plinit. Dar degetele, inimile 
şi minţile noastre sunt tot 
cele care au fost şi mai 
înainte. Şi, măsurând dis
perarea răspunderii noas
tre, ne-am putea foarte 
bine ruga: „Te rugăm, 
Stăpâne, numai cincispre
zece minute încă!"

Cu siguranţă că noi ne 
îndreptăm spre ziua când orice lucru se va opri. 
Pendulul lumii va tremura şi se va opri!

Explozia de cunoştinţe, la care noi suntem mar
tori, Dumnezeu spune că va fi semnul că noi trăim în 
zilele finale ale acestei planete. Dumnezeu a prezis. 
Şi aşa s-a întâmplat.

Dar spuneţi-mi, vă rog: De ce nu a spus Dumne
zeu că această creştere a cunoştinţei avea să aibă 
loc mai devreme în istoria lumii? De ce nu a îngăduit 
El ca să se întâmple mai curând, de exemplu în zile
le lui Avraam, în zilele Cezarilor, sau în zilele lui Mar
tin Luther? Pentru că El ştia cât de primejdioasă ar
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putea să fie cunoştinţa în mâinile oamenilor păcă
toşii El ştia ce ar fi făcut oamenii cu ea. Pentru că El 
nu a îndrăznit să le încredinţeze o asemenea putere, 
până când El nu era gata să facă să cadă cortina 
finală asupra experienţei omeneşti, aşa cum o cu
noaştem noi!

De câţiva ani de zile am tot spus că Hristos 
trebuie să fie gata să Se întoarcă, desigur, pentru 
mai multe motive. Dar eu am spus că, în mod sigur, 
Dumnezeu nu va îngădui oamenilor să stăpânească 
atomul, să clădească blocuri universale şi să se 
amestece în secretele care aparţin numai lui Dum
nezeu, decât numai în cazul când El va fi gata să in
tervină.

Şi eu cred încă acest lucru. Dar folosirea ato
mului de către noi îşi pierde din însemnătate când o 
punem alături cu ceea ce vedem astăzi. Astăzi 
oamenii, în mod arogant, umblă chiar cu secretele 
vieţii. A apărut molecula ADN. Şi, odată cu ea, se 
vorbeşte despre ingineria genetică!

Timp de douăzeci şi cinci de ani, ştiinţa desco
perise o moleculă teribil de complexă, numită ADN, 
care controlează întreaga ereditate. ADN-ul, în 
formă de cromozomi şi de gene, se găseşte în 
fiecare celulă al oricărui organism. Şi, deşi pare de 
necrezut, fiecare celulă din corpul nostru conţine 
codul informativ necesar pentru o fiinţă omenească 
deplină.

Dar nu demult, numai de câţiva ani, cercetările 
au descoperit că este cu putinţă transplantul ma
terialului genetic. Cu alte cuvinte, este cu putinţă de 
a deschide ADN-ul dintr-un organism şi a introduce 
gene noi dintr-un alt organism, şi astfel să se 
schimbe caracteristicile ereditare ale organismului. 
Şi, deoarece transplantul nu are nevoie să fie în ca
drul unei specii, ci poate să aibă loc între specii cu 
totul diferite, înseamnă că este cu putinţă să apară

acum forme noi de bacterii şi viruşi, cu o formă de 
viaţă cu totul nouă.

Unii savanţi salută aceasîă dezvoltare ca ceva ce 
va aduce mari foloase omenirii. Alţii sunt speriaţi. Ei 
se tem că ingineria genetică va da la iveală gro
zăviile din cutia magică a Pandorei. Unii o numesc o 
primejdie mai mare decât aceea a bombei atomice!

De ce sunt ei aşa de îngroziţi? Pentru că se pot 
produce noi feluri de viruşi şi bacterii virulente. 
Acestea pot scăpa uşor şi, odată scăpate, nu mai 
există posibilitatea de a le mai aduce înapoi. Noua 
bacterie poate să fie rezistentă la medicamente şi 
poate răspândi boli mondiale de tipuri noi.

S-a cerut ca să se decreteze o lege care să con
troleze această nouă descoperire. Dar se poate 
gândi cineva că ea va fi controlată? Nu, nu va fi con
trolată, după cum nu a fost nici descoperirea şi 
utilizarea atomului. Nimic nu o mai poate opri, decât 
intervenţia directă a divinităţii. A scăpat din cutie 
acum!

Şi nu se opreşte numai în domeniul bacteriei. Re
producerea şi înmulţirea fiinţelor omeneşti este în 
mod hotărât pe planşa de desen. Reproducerea, 
dacă va fi aplicată vreodată la fiinţele omeneşti 
selectate, poate rezulta în zeci, sau sute, sau mii de 
oameni identici.. Aţi putea avea o întreagă armată 
de soldaţi identici, rezultaţi din specia cea mai agre
sivă disponibilă. Sau o întreagă comunitate de John 
Kennedy sau Henry Kissinger. Sau cum aţi dori 
dumneavoastră să aveţi câteva sute de nebuni lă
saţi liberi în lume?

Da, omul doreşte să fie creator, în ioc să fie 
creatură. Oamenii sunt hotărâţi să descuie secretele 
pe care Dumnezeu le-a rezervat pentru Sine însuşi. 
Şi astfel se afundă, în mod nesăbuit, înainte, chiar 
dacă eforturile lor de a ajunge zei sunt învăluite într-o

C O EUROPA UNITA AR FI DOMINATĂ DE CATOLICI

F
iecare al cincilea cetăţean dintre cei trei sute douăzeci de mUioane de cetăţeni din Comunitatea Eu
ropeană - deci 21,8 % - aparţine unei biserici protestante sau anglicane. în schimb, procentul cetăţeni
lor catolici este de 62,3 %. în Belgia, protestanţii sunt 1 %, în Irlanda - 3,7 %, în Italia - 0,8 %, în Luxemburg - 

1,1 %, în Portugalia -1,1 %, în Spania - 0,3 %, populaţia fiind aproape cu desăvârşire catolică, iar în Franţa 
sunt, de asemenea, 1,5 % protestanţi, faţă de aproape 80% catolici. în Grecia, 98 % din populaţie aparţine 
bisericii ortodoxe. în două state există o mică preponderenţă catolică - în Ţările de Jos sunt 40,4 % catolici 
şi 36,6 protestanţi, iar în Republica Federală Germană raportul este de 43,5 % faţă de 42,5 %. Numai în 
două ţări membre ale Comunităţii Europene există o majoritate protestantă-anglicană: în Danemarca 98 % 
şi în Anglia 57%. în total, 35 de milioane de cetăţeni din Comunitatea Europeană (11,1 %) nu şi-au decla
rat apartenenţa religioasă sau aparţin la diferite secte şi grupe dizidente.

Numai în Republica Federală Germană, în Franţa şi în Grecia trăiesc peste 4 milioane de musulmani. în 
raport cu locuitorii din ţările Comunităţii Europene, iudeii reprezintă un procent de 0,4 %. Majoritatea dintre 
ei, aproximativ 1,1 milioane, trăiesc în Franţa şi în Marea Britanie.

Adventecho - aprilie 1990 
Traducere de: Aurel Păiăşan

CURIERUL ADVENTIST •  IUUE 1993 3



ignoranţă teribilă. în mod normal, noi nu suntem 
capabili să mânuim atomul. Şi vom fi noi capabili ca, 
în mod moral, să mânuim însăşi secretele vieţii?

Vă întreb pe dumneavoastră: Va mai întârzia 
Dumnezeu să facă dreptate? Nu am făcut noi re
venirea lui Hristos nu numai o făgăduinţă, ci o ne
cesitate absolută, şi aceasta foarte, foarte aproape?

Aşa cum ştiţi, Dumnezeu a trebuit să intervină 
odată, mai înainte, în zilele lui Noe. încă o dată, mai 
înainte, aroganţa oamenilor a depăşit orice limită. 
Dumnezeu cunoaşte foarte bine ce se întâmplă 
când oamenii au prea multă cunoştinţă pentru inimi
le lor păcătoase. El a găsit că este necesar ca să 
nimicească întregul neam omenesc, cu excepţia s 
opt suflete.

Biblia nu ne spune prea mult despre generaţia 
care a fost nimicită. Dar ştim că: „Dumnezeu a văzut 
că răutatea omului era mare pe pământ, şi că toate 
întocmirile gândurilor din inima lui erau îndreptate în 
fiecare zi numai spre rău1' (Geneza 6,5).

Fiecare imaginaţie a gândurilor inimii sale era în
dreptată numai spre rău! Gândiţi-vă numai! Intelect 
uriaş, cu o viaţă care se măsura cu secolele. Nu se 
gândea la nimic, decât spre rău. Şi sute de ani de 
gândire!

Aţi început să vedeţi de ce Dumnezeu a găsit că 
este necesar să nimicească generaţia aceea?

Se poate încredinţa generaţiei din ziele noastre 
cunoştinţe aşa de primejdioase, cum se putea în
credinţa generaţiei din zilele lui Noe? Este combina
rea unei mari cunoştinţe cu o inimă care a ajuns aşa 
de rea o primejdie mai mică decât era pe atunci?

ISUS HRISTOS ESTE SINGURUL ̂ 
RĂSPUNS LA DILEMA ÎN  CARE NOI 

ÎNŞINE NE-AM ADUS.

REVENIREA L U I - ŞI ACEASTA 

CÂT M A I REPEDE - ESTE SINGURA 

NOASTRĂ SPERANŢĂ.

Eu vă întreb pe dumneavoastră: Cum poate El să 
aştepte mai mult?

Cartea Apocalipsei ne spune că, în curând, Dum
nezeu „va nimici pe cei ce nimicesc pământul" 
(Apoc. 11,8).

Şi, dacă prăpădirea mediului înconjurător cere 
dreptate, cere intervenţia lui Dumenzeu, ce vom 
putea spune despre amestecul nostru la gene? Nu 
este nimicirea noastră, produsă de noi înşine, mai 
rea decât nimicirea mediului?

Fără îndoială că mai sunt şi alte motive, alte 
situaţii, care cer reîntoarcerea Domnului nostru. Isus

a spus despre ziele noastre: „Va fi strâmtorare 
printre neamuri, care nu vor şti ce să facă..." (Luca 
21,15).

„Un neam se va scula împotriva altui neam, şi o 
împărăţie împotriva altei împărăţii" (vers. 10). Iar 
apostolul loan, în viziune, a văzut un timp „când 
„neamurile se mâniaseră" (Apoc. 11,18).

Se întâmplă aceste lucruri? Nu este nevoie să 
mai spunem că se întâmplă exact aşa. Naţiunile nu 
sunt numai mâniate, ele sunt furioase. Creşte în 
continuu acumularea de armament, ce nu ne poate 
trece prin minte. Armaghedonul bubuie şi se apro
pie în mod ameţitor!

Şi nu uitaţi că acestea nu sui it numai semne ale 
revenirii Mântuitorului - semne împlinite; ele fac din 
venirea Lui grabnică o necesitate!

Ba mai mult. El a spus: „Şi din pricina înmulţirii 
fărădelegii, dragostea celor mai mulţi se va răci". 
(Mat. 24,12). Este aşa? S-a înmulţit fărădelegea? 
Apostolul Pavel scria lui Timotei: „Dar oamenii răi şi 
înşelători vor merge din rău în mai rău" (2 Tim. 3,13). 
Şi el descrie zilele noastre în următoarele cuvinte: 
„Notează aceasta: în ultimele zile vor fi vremuri 
teribile; oamenii vor fi iubitori de sine, iubitori de 
bani, lăudăroşi, mândri, abuzivi, neasculători de pă
rinţii lor, nerecunoscători, nesfinţi, fără dragoste, 
neiertători, calomniatori, lipsiţi de controlul de sine, 
brutali, neiubitori de bine, trădători, aspri, încrezuţi, 
iubitori de plăceri mai mult decât iubitori de Dumne
zeu, având o formă de evlavie, dar tăgăduind pu
terea ei" (2 Tim. 3,1-5). Ar putea oare ziarele de 
seară să descrie mai bine şi mai exact zilele noaste? 
Ne mai putem mira că Isus a zis: „Când va veni Fiul 
omului, va găsi El credinţă pe pământ?" (Luca 18,8). 
Şi tot aşa, nu ar trebui să ne mirăm că El a mai 
spus: „Şi dacă zilele acelea n-ar fi fost scurtate, ni
meni n-ar scăpa" (Mat. 24,22).

Da, zilele noastre strigă pentru o grabnică re
venire a Mântuitorului. Păcatul a ieşit de sub orice 
control. Şi tot aşa şi oamenii. Şi tot aşa şi naţiunile. 
Cupa mâniei este aproape plină. David a fost acela 
care a spus: „Este timpul ca Tu să lucrezi, o 
Doamne, pentru că oamenii au călcat Legea Ta" 
(Ps. 119,126). Ce ar spune David astăzi? Din câte 
ne aducem aminte, niciodată respectul pentru 
Legea lui Dumnezeu, pentru Cele Zece Porunci nu a 
coborât atât de mult.

înţeleg acum de ce Rut Graham, soţia lui Bill 
Graham, când a citit manuscrisul soţului ei - Lumea 
în'flăcări - a spus: „Dacă Hristos nu Se va întoarce în 
curând, va trebui să ceară iertare de la Sodoma şi 
Gomora!"

Aceasta a fost acum câţiva ani. Dar astăzi, 
păcatele pentru care au fost nimicite Sodoma şi 
Gomora au devenit aşa de evidente şi atât de 
îndrăzneţe, încât cei care sunt interesaţi de ele,
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caută aprobarea legislaţiei, pentru felul lor de viaţă 
Ei au mers la Casa Albă, ca să-şi ceară drepturile 
lor, şi li s-a asigurat o audienţă de către un asistent 
al Casei Albe!

Dacă Dumnezeu nu a putut cruţa Sodoma, ne va 
putea cruţa El pe noi?

Ascultaţi: Dumnezeu iubeşte pe păcătoşi, pe 
fiecare dintre ei, chiar şi pe cei mai răi dintre ei. El 
nu doreşte să vadă pe nici unul dintre ei pierind. El 
va merge până la limită, pentru salvarea noastră. 
Dar vine un timp când dragostea nu mai poate face 
nimic. Vine un timp când dragostea nu mai poete 
face un apel mai puternic decât a făcut. Vine un 
timp când fiecare inimă, care voieşte să fie 
câştigată, va fi câştigată. Domnul nostru Se va 
reîntoarce. Şi evenimentul acesta nu va avea loc nici 
măcar cu o clipă mai devreme!

Noi înaintăm către ziua când orice lucru se va 
opri - atât cât priveşte lumea aceasta. Nu pentru că 
ne-am înmulţit prea mult pe planeta noastră. Nu 
pentru că traficul aerian şi terestru este atât de 
masiv şi aşa de enorm, încât a adus viaţa la un 
punct de imobilizare. Nu pentru că am folosit tot

Iubiţi fraţi,

Concursul de admitere pentru anul universitar 1993- 
1994 va avea loc în perioada 7-14 septembrie anui curent. 
Concursul se va desfăşura în două etape:

Etapa I: 7-8 septembrie, cu următoarele probe 
(eliminatorii):

- Test cunoştinţe biblice
- Probă omiletică 
-Test cultură generală

Etapa a ll-a:
10 septembrie - Dogmatică scris 
12 septembrie - Limba şi literatura română (scris) 
13-14 septembrie - Dogmatică oral 

Bibliogafie:
- „Doctrinele Biblice A,Z.Ş.“ de V. Moldovan (fără note 

suplimentare teologice)
- „Patriarhi şi Profeţi", capitolele: 
1-4,9,24,27,29,32,37,42,46,50,52,58,67,71.

- „Hristos Lumina Lumii", capitolele:
1 -4,11 -13,17,29-31,60,69,72-74,78,79,81,86,87. 

-„Tragedia Veacurilor", capitolele: 22-42.
- „Manualul de gramatică a limbii române", cls. a VIII-#.
- Pentru examenul da Literatură română se cere materia 

din clasele de liceu.
Număr de locuri:

- la zi: 30 locuri (numai băieţi)
- la fără frecvenţă: 30 locuri (numai băieţi). 

Condiţiile financiare privind şcolarizarea vor fl anunţate
în cel mai scurt timp.

Pentru învăţământul la zi, limita de vîrstă eate de 25 de 
ani, împliniţi în şnul 1993. Pentru învăţământul la fără frec
venţă nu există limită de vârstă.

aerul care era respirabil. Ci pentru că Creatorul 
închide Registrul. Se coboară pe pământul acesta, 
şi spune: „Este destul!" Şi însuşi timpul va bate 
ceasul şi se va opri pentru noapte!

Generaţia aceasta pare că îşi dă seama de soar
ta ei. Ea este îngrozită - atât de îngrozită, încât ra
zele lunii ce se ridică, nerecunoscute de ecranul 
radarului, ar putea arunca forţele noastre oe apă
rare în panici, dacă nu chiar într-un război nuclear. 
Şi rapoartele ne spun că eu nu visez!

Isus ne-a spus cum are să fie: „Oamenii îşi vor 
da sufletul de groază, la presimţirea lucrurilor ca vor 
vani asupra lumii," (Luca 21,26). îşi vor da sufletul 
de groază, de teroare. Presimţire. Tremur. Aya aste 
generaţia aceasta. O puteţi recunoaşte pretutindeni!

Generaţia aceasta nu doreşte să fie ultima ge
neraţie. Ea priveşte revenirea lui Hristos ca un in
convenient, ca o întrerupere a planurilor sale. Ea are 
lucruri pe care doreşte să le facă mâi întâi. Ea strigă: 
„Dumnezeule, mai aşteaptă un minut!"

Dar cât va mai aştepta Dumnezeu?
Timpul este istoria în mişcare. El se furişează ca 

şi un tren mărfar, tot aşa de încet, din trecutul

Condiţii de participare:
Să fie membru botezat în Biserica A.Z.Ş
Recomandare din partea pastorului şi a comitetului 

comunităţii (fişe de evaluare), pentru candidaţii la cursurile
de zi.

- Recomandarea Conferinţei, pentru candidaţii la fără 
frecvenţă

Piese pentru dosar. - cerere pentru înscriere (avem 
tipizate la Secretariat)

- autobiografie (2-4 pagini)
3 fptoyrafii tip paşaport

- diplomă de bacalaureat (original)
- certificat de naştere (original)
- certificat medical (sint tipizate la 
birourile de dactilografiere).

Data înscrierii: 1-6 septembrie 
Noti:

Fişele de evaluare şi autoevaluare vor fi solicitate din 
timp de la Secretariatul Institutului Teologic.

- Fişele de evaluare, cerute pentru candidaţii la curau 
rile de zi, (una completată de pastor şi alta de comitetul 
comunităţii) vor fi trimise personal şi confidenţial pa «stres# 
Institutului Teologic.

- în perioada concursului de admitere nu v | putem 
asigura cazare şi masă. •

Dorim binecuvîntarea Domnului şi o iftŞfitire 
temeinică.

Adresa noastră: Str. Romulus Nr. 58 Şeot. I  7 *  
01/323.60.31 74238 BUCUREŞTI

Bucureşti, 03.06.1993

Rector, Prorector,
Nelu Dumitrescu Or ban Adalbert

DIN PARTEA INSTITUTULUI TEOLOGIC ADVENTIST

CURIERUL ADVENTIST •  IULIE 1993 «



îndepărtat. Cum ar putea timpul să se termine? Cum 
ar putea trenul mărfar să ne ajungă? Dar, într-o zi 
apropiată, el ne va depăşi, ca şi cum noi am fi numai 
o staţie, şi viitorul va deveni trecutul. Şi eu vă întreb 
încă o dată: „V-aţi gândit vreodată cum are să fie 
când vom privi înapoi la sfârşitul lumii?"

Ascultaţi: Firele telefonice spre tronul lui Dum
nezeu sunt deschise acum. Orice om poate cere 
convorbirea: Omul care doreşte să se pocăiască. 
Omul care doreşte să spună: „Dumnezeule, ai milă 
de mine, păcătosul!" Omul care priveşte la Calvar, 
vede pe Fiul lui Dumnezeu că moare pentru el, şi 
doreşte să accepte acea jertfă. Omul care doreşte 
să lase ca sângele lui Isus să-l cureţe şi pe el!

Firul telefonic este deschis acum pentru orice 
bărbat, femeie şi copil. Dar numai pentru puţin timp. 
într-o zi foarte apropiată, firul telefonic se va în
trerupe. Şi nu va exista nici un meseriaş care să 
poată reface legătura. Oameniii ar da tot ce posedă 
numai ca să audă o singură chemare de pe buzele 
Mântuitorului. Dar va fi prea tîrziu. Profetul spune: 
„Vor pribegi atunci de la o mare la alta, de la miază
noapte la răsărit, vor umbla istoviţi încoace şi încolo, 
ca să caute Cuvântul Domnului, şi tot nu-l vor găsi.“ 
(Amos 8,12).

Ne-a mai rămas numai puţin timp. Soarta noastră 
va fi hotărâtă de felul cum îl vom folosi. Unii dintre 
noi au fost nepăsători faţă de ore, de zile şi de ani. 
Unii dintre noi şi-au risipit cea mai bună parte a vieţii 
lor, şi înapoi nu o mai pot aduce!

Dumnezeu Se grăbeşte să termine cu păcatul, 
să cureţe Universul de necazuri şi de dureri. El Se 
grăbeşte. Şi, dacă acum nu ne dăm seama de sen
sul urgenţei Lui, vom fi lăsaţi în urmă, ca o parte din 
marile sfărâmături, atunci când Isus, cu poporul 
Său, Se va întoarce spre Cetatea Lui Dumnezeu!

Când Isus va coborî printre cerurile învăpăiate şi 
strălucitoare, şi trâmbiţele vor suna, şi pământul se 
va clătina, şi morţii vor ieşi afară din mormintele lor, 
şi norul cei viu se va pregăti să plece, nimeni dintre 
noi nu va fi în stare să-l reţină!

De pe buzele oamenilor, de pe buzele noastre, 
se vor striga cuvintele: „Aşteaptă-mă şi pe mine, că 
vin; şi eu sunt aproape gata; am ştiut că ai să vii, dar 
nu m-am gândit că o să fie aşa de curând!"

Poate să fie altceva mai însemnat decât pre
gătirea pentru ziua aceea?

FAŢA TA

Faţa Ta aş vrea, Isuse,
Să privesc răpit de-acuma; 
Şi iubirea-Ţi mare, multă,
Să mă-nvăluie întruna.

Teama, zbuciumul de-afară, 
Câte-n prag se tot adună,
Să le treci cu mine-alături, 
Eu, ţinându-Te de mână.

Iar în capătul de cale 
Când voi fi ajuns la Tine, 
Glasul blând s-ascult ferice, 
La primirea cea de bine.

Şi când dreapta izbăvirii 
V-a-mpărţi cununi de laur, 
Un copil voi fi, ce saltă,
Pe aleile de aur.

Pascu Paul

\ \

CÂTĂ IUBIRE
O, Doamne, câtă iubire, 
Câtă dragoste există în Tine, 
Şi câtă speranţă de bine!
Pe lume, nu-i nimeni a spune 
Câtă iubire 
Ai Tu pentru mine!
De aceea,
De-apururi cu Tine 
Aşi vrea să trăiesc 
O, Doamne, să pot să vădesc 
Alături de Tine,
Atâta speranţă 
Şi-atâta iubire 
Cât este în Tine.

Eduard Mihalache

6 CURIERUL ADVENTIST •  IULIE 1993



MISIUNEA GLOBALA
ÎN  LUMINA ÎNSĂRCINĂRII MISIONARE

n cadrul marii Sale în
sărcinări (Mat. 28, 19. 
20), Domnul Hristosîşi 
desfăşoară strategia 

Sa care duce la biruinţa finală. 
Conceptul şi planurile noastre tre
buie să fie puse de acord cu 
strategia divină, altfel vor fi sortite 
eşecului. De patru ori a folosit 
Isus acelaşi cuvânt pentru a fixa 
patru dimensiuni ale strategiei 
Lui, şi anume cuvântul „toată":

1. TOATĂ puterea Mi-a fost 
dată.

2. Faceţi ucenici din TOATE 
neamurile!

3. Invăţati-i să păzească TOT 
ce v-am poruncit!

4. Eu sînt cu voi în TOATE 
zilele.

„TOATĂ PUTEREA MI-A 
FOST DATĂ"

Primul cuvânt al Domnului 
Hristos nu este o însărcinare. în 
primul rând, Isus ne descoperă 
cine este El. Fiul a primit o putere 
globală, deplină. Ea cuprinde tot 
cerul şi pământul. Toate cele care 
sunt în cer şi pe pământ sunt sub 
controlul Său. Această putere 
deplină l-a fost dată de Tatăl, în 
virtutea celor săvârşite de El pe 
cruce. Acolo a dat Isus lovitura de 
graţie, biruind puterea păcatului 
şi puterile întunericului. Deoarece 
Isus a repurtat biruinţa pe cruce, 
a primit de la Tatăl puterea glo
bală, deplină.

înainte ca Isus să ne spună ce 
trebuie să facem, El ne spune ce 
a făcut El pentru noi. El ne în
dreaptă privirea, în primul rând, 
nu spre mărimea însărcinării 
noastre, ci spre mărimea puterii 
Lui. Noi nu trebuie să mergem în 
lume, pentru a o cuceri pentru 
Isus. Aceasta a făcut-o El prin

f

viaţa, moartea şi învierea Sa. Noi 
nu trebuie să mergem în lume ca 
s-o biruim. Noi trebuie să mer
gem mai mult pentru că El a 
biruit-o deja (loan 16,33).

în strategia omenească, biru
inţa se obţine la sfârşit, dar la cea 
dumnezeiască la început. Noi 
plănuim nu pentru a birui. Noi 
plănuim mai mult pentru ca bi
ruinţa lui Hristos să fie vestită în 
toată lumea, iar oamenii să poată 
deveni părtaşi ai biruinţei Lui.

Cui spunea Isus: „Toată pute
rea Mi-a fost dată?" Ucenicilor 
Săi. Deci, oamenilor care se încu- 
iaseră de frica iudeilor, deci de 
teama celor care aveau puterea. 
Oamenilor care doreau să mear
gă să moară cu El şi care, totuşi, 
L-au părăsit când El a fost prins. 
Nouă, oamenilor nestatornici, şo
văielnici şi puţin credincioşi, nouă 
ne spune Isus: „Toată puterea 
Mi-a fost dată."

Isus, înainte ca să ne trimită, 
ne arată cine este El şi de ce 
potenţial de putere dispune. In 
toate chibzuirile şi planurile noas
tre, trebuie să ţinem cont că Isus 
ne face părtaşi ai puterii Sale de
pline. Cine uită adevărul acesta 
va încerca să restatornicească, 
cu mijloace şi metode omeneşti,

împărăţia lui Dumnezeu. Sau, 
unul ca acesta vede numai 
greutăţi, impedimente şi proble
me, care-i descurajează şi-l deter
mină la resemnare.

La începutul strategiei globale 
divine este Domnul nostru cu 
posibilităţile Lui nesfârşite. El do
reşte să împartă puterea Sa cu 
noi. Aceasta este dimensiunea 
verticală a însărcinării misionare. 
Planurile şi acţiunile noastre tre
buie să fie corespunzătoare cu 
puterea Sa deplină. De la El 
putem aştepta lucruri mari. 
„FACEŢI UCENICI DIN TOATE 

NEAMURILE**
După dimensiunea verticală, 

Isus exprimă dimensiunea orizon
tală a strategiei Lui: „Duceţi-vă şi 
faceţi ucenici din toate neamu
rile!" Noţiunea colectivă: „toate 
neamurile" este cuprinsă în prima 
solie îngerească: „naţiuni, semin
ţii, limbi şi noroade" (Apoc. 14, 6). 
Pe lângă totalitate, aceste patru 
noţiuni se mai referă la o altă 
realitate, şi anume la pluralitatea 
popoarelor. Cuvintele cheie sunt 
suficiente pentru a exprima a- 
ceastă diversitate: deosebiri cul
turale, concepţii deosebite, men
talităţi diferite, maniere de viaţă 
diferite ş.a.m.d. De asemenea, 
această diversitate nesfârşită es
te supusă unor schimbări con
tinue. Procesul de dezvoltare în 
cadrul aceluiaşi popor, căruia i-a 
trebuit sute de ani în generaţia 
trecută, astăzi se produce în 
câteva decenii. Astăzi, au loc 
schimbări dramatice în multe 
domenii ale vişţii naţiunilor.

Cele patru noţiuni amintite mai 
sus par a reliefa o a treia situaţie, 
şi anume neliniştea popoarelor 
lumii. Omenirea este fărâmiţată în
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naţiuni, seminţii, limbi şi noroade. 
Există frontiere statuate prin 
diversitatea de limbi, de concepţii 
politice şi culturale. Oamenii, de 
asemenea, au mai ridicat ei înşişi 
şi alte bariere despărţitoare: ba
riere rasiale, ziduri ideologice, 
gropi sociale şi egoism naţional. 
Lumea noastră este divizată şi 
fărâmiţată atât de mult, încât este 
aproape de nevindecat.

în această lume pluralistă şi 
fărâmiţată a trimis Isus comu
nitatea Sa! în Apocalips 5,9 ni se 
atrage atenţia că puterea lui Isus 
va ajunge la toate naţiunile, se
minţiile, limbile şi noroadele. Oa
menii pot ridica cele mai înalte 
ziduri posibile, concepţiile şi ac
ţiunile lor pot fi pornirile inimii lor 
împărţite şi îndrăzneţe, se pot 
produce schimbări tot mai repezi, 
dar, în pofida tuturor acestora, 
puterea lui Isus este mai mare 
decît ele. Numai El singur poate 
vindeca dezbinarea, sfâşierea şi 
fărâmiţarea popoarelor lumii.

în final, oamenii din toate 
naţiunile, seminţiile, limbile şi 
noroadele îşi vor atinge ţinta şi 
vor sta în faţa tronului lui Dum
nezeu (Apoc.7,9). Pentru că L-au 
urmat pe Isus aici pe pământ, o 
să stea odată şi în faţa Lui, în 
ceruri. împotriva zidurilor şi fron
tierelor care i-au despărţit şi dez
binat, şi pentru că au trecut 
biruitori peste toate impedimen
tele şi transformările cu care au 
fost confruntaţi, o gloată mare şi 
nenumărată şi-a ajuns ţinta finală: 
ei stau în faţa scaunului de dom
nie al Mielului! Aici vor ajunge la 
sfîrşitul peregrinării lor toate 
popoarele răscumpărate de Isus.

Astăzi, încă nu am atins ţinta. 
Astăzi, mai este valabilă însăr
cinarea de a merge la toate 
naţiunile. Această însărcinare es
te valabilă pentru fiecare comu
nitate şi pentru fiecare instituţie 
administrativă din lucrarea lui 
Dumnezeu. Pentru că Isus ne-a 
trimis într-o lume pluralistă şi fă
râmiţată, aplicarea în practică a 
strategiei globale apare cu totul 

diferită. însărcinarea a- 
ceasta nu ne-o preia 
Duhul lui Dumnezeu. 
Noi, personal, trebuie 
să căutăm căi şi mij
loace pentru a face ca 
iubirea lui Isus să a- 
jungă la diversitatea 
popoarelor învrăjbite 
ale lumii întregi.

„ÎNVĂŢAŢI-I SĂ 
PĂZEASCĂ TOT CE 
V-AM PORUNCIT" 
La dimensiunile ver

ticală şi orizontală, Isus 
mai adaugă şi pe a 
treia: „învăţaţ-i să pă
zească tot ce v-am 
poruncit". Această fra
ză formează partea 
practică - existenţială - 
a poruncii misionare. 
Aici este vorba despre 
Isus şi Cuvântul Său. 
Isus le cuprinde pe 
ambele în însărcinarea 
misionară. Este vorba 
de plinătatea desăvâr
şită a Domnului Hristos 
şi a întregii Evanghelii.

Cuvântul grecesc „păzească" 
are o însemnătate atotcuprinză
toare existenţială. El înseamnă: 
să păzească, să ocrotească, să 
păstreze neclintit consacrarea 
pentru o singură lucrare, să pri
mească pentru sine şi să aplice 
practic, deci, să păzească şi să 
facă La sfîrşitul celei de a treia 
solii îngereşti este, de asemenea, 
acest cuvânt: Aici sunt cei care 
păzesc, care păstrează neclintit şi 
niciodată nu renunţă la poruncile 
lui Dumnezeu şi credinţa lui Isus. 
(Apoc.14,12). Asupra acestui lu
cru trebuie să chibzuim mereu - 
ce anume înseamnă aceasta 
pentru urmaşii lui Hristos: a păzi 
cu tărie şi a face tot ce a poruncit 
El - în căsnicie, în familie, în viaţa 
profesională, în concediu şi în 
privinţa timpului şi a banilor.

A păzi Cuvântul şi a împlini 
voia lui Dumnezeu este astăzi im
perios necesar. Noi trăim într-un 
timp când cuprinsul neschim
bător al soliei biblice este jertfit 
pe altarul spiritului vremii şi al 
acomodării felului de gândire al 
oamenilor; adevărurile biblice 
sunt scobite şi golite de conţinu
tul lor, pentru a fi umplute cu un 
conţinut nou. Oamenii îşi jertfesc 
părerile proprii, printr-un fel nou 
de a gândi, pentru a putea realiza
o nouă epocă - New Age. Toate 
valorile şi normele etice sunt 
puse^ub semnul întrebării, sunt 
relativizate şi scoase din uz, iar 
omul singur decide ce este bine 
şi ce este rău.

Comunitatea trebuie nu numai 
să păzească tot ceea ce ne-a 
poruncit Isus, ei trebuie să şi 
înveţe tot ceea ce a spus El. A 
învăţa înseamnă a vesti, a trans
mite mai departe. „Ţineţi ceea ce 
v-am spus Eu, dar nu păstraţi 
numai pentru voi, ci transmiteţi 
mai departe. Nu transmiteţi ade
văruri parţiale, trunchiate, nici 
un Hristos pe jum ătate, ci tot 
ce v-am poruncit Eu.“

Aici devine cât se poate de 
clar că declaraţiile însărcinării mi- 
sionare se angrenează aseme-

-  (Continuare în pag. 11) -

„CÂND O PERSOANĂ SE 
PREZINTĂ CA UN CANDIDAT LA 
CALITATEA DE MEMBRU AL 
BISERICII, NOI TREBUIE SĂ CER
CETĂM ROADELE VIEŢII SALE Şl 
SĂ LĂSĂM ASUPRA LUI RĂS
PUNDEREA MOTIVELOR:

UNII AU FOST ÎNGROPAŢI DE 
VII ÎN APA BOTEZULUI. EUL NU 
ERA MORT. ACEŞTIA N-AU PRI
MIT O VIAŢĂ NOUĂ ÎN HRISTOS.

ACEIA CARE S-AU ALĂTURAT 
BISERICII ÎN FELUL ACESTA AU 
ADUS CU El SEMINŢELE SLĂ
BICIUNII Şl APOSTAZIA. INFLU
ENŢA LOR NESFINŢITĂ A 
PRODUS CONFUZIE ATÂT 
PRINTRE CEI DINĂUNTRU, CÂT 
Şl DIN AFARA BISERICII Şl AU 
PUS ÎN PRIMEJDIE MĂRTURIA 
El.“

PUNCTE FUNDAMENTALE, pag. 255
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ANTIHRIST ŞI NOUA ORDINE MONDIALĂ

ă mai amintiţi ce aţi 
simţit atunci când a 
fost dărâmat zidul Ber
linului? Dacă reacţia 

dumneavoastră a fost ca a mea, 
atunci aţi avut un profund simţă
mânt de uşurare, ca şi cum lu
mea nu va mai fi niciodată iarăşi 
cum a fost până atunci. Căci, în 
acel an, a avut loc o revoluţie 
care a zguduit Europa mult mai 
profund decât a făcut-o prăbu
şirea comunismului.

în decursul primelor trei sute 
de ani, după ce Isus a întemeiat 
Biserica Creştină, Satana a luptat 
cu furie împotriva noii religii. Dar 
pentru fiecare creştin pe care el 
l-a ucis, alţi doi se alăturau cre
dinţei. Sângele martirilor a de
venit sămânţa bisericii.

Apoi, a avut loc o revoluţie, 
împăratul Constantin a devenit 
creştin. Vestea aceasta electri
zantă trebuie să se fi răspândit în 
cadrul comunităţii creştine cu 
viteza luminii. „împăratul s-a făcut 
creştin! împăratul s-a făcut 
creştin!". Chiar şi şocul nostru, a- 
tunci când am privit derâmarea 
zidului Berlinului, n-a reuşit să ne 
transmită emoţia pe care au 
trăit-o aceşti oameni.

în timpul acelor trei sute de ani 
de persecuţie, Biserica Creştină 
era despărţită de stat printr-un 
zid de puternică ură din partea 
imperiului. Dar, când Constantin 
a devenit creştin, zidul s-a 
ţnăbuşit şi, în curând, biserica şi 
latul erau cuprinşi unul în 

braţele celuilalt.
La început, statul a dominat 

biserica. De exemplu, Constantin 
sa prezidat sesiunea de des
chidere a Conciliului bisericesc 
ce s-a ţinut la Nicea (în Turcia de 
astăzi) în anul 325. Scopul aces
tui Conciliu a fost acela de a fixa
o dispută doctrinală ce ameninţa 
să scindeze Biserica Creştină şi 
împăratul a influenţat foarte mult 
aplanarea acestei situaţii. Totuşi, 
într-o perioadă de 200 de ani, 
biserica a câştigat ascendenţă şi, 
pentru următorii o mie două sute

de ani, statul a fost slujitorul 
bisericii.

Ciudat însă, ceea ce părea a fi
o biruinţă pentru biserică, atunci 
când Constantin a primit credin
ţa, s-a dovedit a fi cea mai mare 
înfrângere. Nu fără motiv, perioa
da dominării creştine asupra Eu
ropei este numită Evul Mediu. 
Biserica controla ştiinţa - atât cea 
religioasă, cât şi cea laică. Ce 
spunea biserica trebuia să crezi. 
Dacă biserica nu-ţi spunea, nu 
aveai de unde să ştii.

Acesta este un mod extrem de 
a pune problema, dar totuşi, în- 
tr-un sens foarte real, era adevă
rat. Timp de veacuri, biserica a 
controlat izvoarele ştiinţei, inclusiv 
ale Bibliei, care era legată în 
lanţuri de zidurile mănăstirilor. 
Chiar şi în problemele ştiinţei, bi
serica pretindea că este purtă
toarea de cuvânt a adevărului.

Cu toate acestea, controlul 
bisericii asupra societăţii şi poli
ticii europene nu avea să dureze 
veşnic. O altă schimbare revo
luţionară a început odată cu re
descoperirea, în secolul al 
treisprezecelea, a clasicilor greci. 
Deodată,- Aristotel a devenit o 
autoritate plină de crezământ în 
cele ale ştiinţei. Importanţa aces
tei situaţii stă nu în faptul că Aris
totel avea dreptate - pentru că 
adesea el nu avea - ci în 
provocarea pe care ideile lui o 
adresau autorităţii bisericii, cum 
şi pretenţiei ei de a fi singura 
posesoare a adevărului.

Un pas important în revoluţia 
împotriva despotismului religios a 
avut loc puţin înainte de anul 
1500, când Gutemberg a inventat 
literele mobile şi presa de tipărit.

Acest fapt a dat kx ia o explozie 
de cunoştinţe. Biblia a tosî prima 
carte care a ieşit din a oa s îâ  
tiparniţă primitivă. Biserica a n. 
cercat cu disperare să împiedice 
distribuirea ei, dar fără rezultat. 
Apoi a venit Reformaţiunea Pro
testantă din 1517 şi, din nou, 
biserica a încercat, dar fără suc
ces, s-o oprească.

Ştiinţa a fost un alt comparti
ment în care biserica a suferit 6 
mare pierdere. în timpul Evului 
Mediu, biserica învăţa că pă
mântul era centrul Universului, in 
1543, Copermc, care arăta că 
pământul nu este centrul Univer
sului,- ameninţa acest punct de 
vedere şi biserica i s-a împotrivit 
cu înverşunare. Galileo Galilei, 
primul om de ştiinţă care a cer
cetat Universul cu un telescop, a 
fost de acord cu Copernic şi, ca 
urmare, a fost adus în faţa tri
bunalului, acuzat de erezie. 
Galileo a pierdut procesul, dar a 
câştigat mintea şi inima oame
nilor, care erau gata să uite 
dogma şi să examineze faptele.

Şi astfel s-au pus bazele unui 
conflict între creştinism şi ştiinţă, 
între religie şi secularism, între 
dogmă şi ceea ce oamenii pot 
observa cu ochii lor şi auzi cu 
urechile lor. Adevărata întrebare, 
ce trebuia să fie rezolvată, era cu 
privire la autoritate. Cine are cea 
mai bună informare cu privire la 
ceea ce este - în ultimă analiză - 
real în viaţă, preotul sau omul de 
ştiinţă? Oamenii religioşi cred că 
Biblia are răspuns pentru toate 
marile probleme ale vieţii. Oa
menii nereligioşi cred că fiinţele 
umane pot să formuleze propriul 
lor răspuns la aceste întrebări.

CÂTEVA LECŢII 
DIN ISTORIE
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Secularizarea este un proces 
prin care o societate se schimbă 
de la poziţia de a căuta răspunsul 
final în religie şi în documentele 
inspirate - ca de exemplu Biblia - 
la aceea de a căuta acest lucru la 
omenire, ia neamul omenesc. Pe 
la sfârşitul secolului al optspre
zecelea, Secularismui a câştigat 
în mare măsură mintea şi gân
direa conducătorilor lumii. Revo
luţia franceză, care a încoronat 
raţionalismul ca rege, nu a fost 
decât punctul culminant al unui 
proces ce se desfăşura de vea
curi. Ea a înfrânt puterea politică 
a Bisericii Romano-Catolice. în 
mod crescând, progresiv, din zi
ua aceea şi până acum, pamenii 
au căutat un răspuns raţional la 
problemele vieţii. Astfel, revoluţia 
ideilor, ce a început destul de 
nevinovat în secolul al treispre
zecelea, a cucerit în final religia 
creştină şi biserica şi, pentru ul
timii două sute de ani, Secularis
mui a dominat gândirea omenirii 
de apus. Astăzi, omul de rând, 
dacă doreşte să cunoască ce sau 
care este realmente adevărul, nu 
va mai merge la preot. El se va 
duce la doctor sau la omul de 
ştiinţă.

Nu trebuie să credem că 
Secularismui este complet rău. în 
ciuda faptului că el scoate pe 
Dumnezeu din gândire, el a dat 
omenirii două importante lucruri 
bune. Unul este standardul de 
viaţă în ţările dezvoltate ale lumii, 
care întrece chiar şi cele mai 
îndrăzneţe vise ale generaţiilor 
trecute. Celălalt este gradul 
libertăţii individuale, necunoscut 
până acum în istoria omenirii. 
Standardul de viaţă de care noi 
ne bucurăm astăzi n-ar fi existat, 
fără libertatea de gândire şi liber
tatea economică.

Eu şi dumneavoastră suntem 
atât de mult o parte a acestei 
societăţi secularizate în care 
trăim, încât este foarte dificil pen
tru noi să ne imaginăm viaţa sub 
un alt sistem. Noi nu ne putem în
chipui, nu putem înţelege o bi
serică ce condamnă pe oameni la 
moarte numai pentru faptul că s-a 
întâmplat să nu fie de acord cu

doctrina ei. Noi luăm drept bună 
libertatea noastră, fără să ne dăm 
seama, să realizăm, de unde vine 
ea.

Ea vine de Ia Protestantism şi 
Secularism, care, cu mai multe 
sute de ani mai înainte, au pro
vocat şi au cucerit sistemul religi
os, care. timp de aproape un 
mileniu şi jumătate, a încătuşat 
mintea oamenilor. Şi iibertatea pe 
care Secularismui şi Protestantis
mul au adus-o a fost fundamen
tată . pe separarea bisericii de 
stat'

Noi suntem atât de obişnuiţi 
cu această libertate, încât ideea 
că vreo altă filozofie ar putea să 
pună stăpânire, să controleze 
societatea noastră, sună aproape 
ca o nebunie.

De fapt, cel mai recent experi
ment al totalitarismului nu s-a 
prăbuşit el oare în Europa de Ră
sărit şi în Rusia? Nu se îndreaptă 
oare lumea noastră spre liber
tate?

Vreau să vă sugerez faptul că 
un sistem bazat în mod radical 
pe o filozofie diferită este pe 
punctul de a înlocui sistemul ba
zat pe Secularism şi libertate cu 
care eu şi dumneavoastră sun
tem atât de obişnuiţi. Acest lucru 
este, în mod clar, evident în cu
rentele şi tendinţele din lumea 
noastră. Acest lucru este, de ase
menea, evident în cartea Apo
calipsului:

„Şi am văzut ridicându-se din 
mare o fiară...

I s-a dat o gură, care rostea 
vorbe mari şi hule.

Şi i s-a dat putere să lucreze 
patruzeci şi două de luni. Ea şi-a 
deschis gura şi a început să ros
tească hule împotriva lui Dumne
zeu, să-l hulească Numele, cortul 
şi pe cei ce locuiesc în cer.

I s-a dat să facă război cu 
sfinţii şi să-i biruiască. Şi i s-a dat 
stăpânire, peste orice norod, 
peste orice limbă şi peste orice 
neam. Şi toţi locuitorii pământului
i se vor închina; toţi aceia a căror 
nume n-a fost scris, de la 
întemeierea lumii, în cartea vieţii 
Mielului, care a fost junghiat" 
(Apoc. 13,1. 5-8).

„Apoi am văzut ridicându-se 
din pământ o altă fiară... Ea a zis 
locuitorilor pământului să facă o 
icoană fiarei, care avea rana de 
moarte şi trăia. I s-a dat putere să 
dea suflare icoanei fiarei, ca 
icoana fiarei să vorbească şi să 
facă să fie omorâţi toţi cei ce nu 
se vor închina icoanei fiarei" 
(Apoc. 13, 11.14. 15).

Trei lucruri se evidenţiază în 
aceste texte: 1. puterile politice 
reprezentate prin aceste fiare 
sunt teribil de intolerante; 2. ele 
sunt dominate de religie; şi 3. in
fluenţa lor este mondială.

Aceasta este, în mod precis, 
atât de neînţeles minţii moderne 
seculare şi majorităţii protestan
ţilor. Chiar dacă libertatea noas
tră va fi ameninţată, credem că, 
dacă facem una sau două de
monstraţii, dacă strângem câteva 
mii de semnături pe o petiţie şi 
dacă ne aruncăm voturile noastre 
în urnă, toate lucrurile se vor 
întoarce la normal. Cei care ves
tesc că Apocalips 13 se va împlini 
cu adevărat într-o zi sunt eti
chetaţi ca alarmişti. Suntem bu
curoşi să lăsăm ca oameni 
îmbrăcaţi în alb să se ocupe de 
ei, spre a-i aduce pe linia de 
plutire. Din nefericire, uităm că 
lumea libertăţii şi a prosperităţii în 
care trăim, n-a fost totdeauna 
aşa. Şi pentru că noi iertăm, ea, 
lumea aceasta, nu va rămâne tot
deauna astfel.

în realitate, prăbuşirea actua
lului nostru sistem nu va veni 
numai pentru că noi am uitat. Ea 
va avea loc, datorită unei fatale 
fisuri în actualul sistem secular.

Secularismui şi Protestantis
mul au dat lumii un grad de liber
tate nemaintâlnit până acum în 
istorie.

Fisura fatală a Secularismului 
este incapacitatea lui de a rezol
va problema depravării (strică
ciunii) umane. Pentru a avea 
succes, libertatea pe care Secu
larismui o oferă depinde de fiin
ţele umane şi de faptul că 
acestea trebuie să-şi controleze 
pasiunile şi impulsiunile lor. Dar 
numai puterea lui Dumnezeu 
poate face acest lucru, iar

10 CURIERUL ADVENTIST •  IULIE 1993



SecularismiU.. neagă puterea lui 
Dumnezeu.

Rata excesivă a crimei şi pro
liferarea violenţei în cultura noas
tră - în ultima jumătate a secolului 
douăzeci - sunt suficiente dovezi 
pentru decăderea morală a 
Secularismului.

Eşecul Secularismului împinge 
chiar acum lumea, spre un mod 
spiritual de viaţă. Mişcarea „New 
Age“, care s-a răspândit atât de 
repede în Apus, în ultimii două
zeci şi cinci de ani, este mai presus 
de orice o dovadă a eşecului 
Secularismului de a răspunde do
rinţei fierbinţi a sufletului omenesc 
după profunde rădăcini spirituale.

Dar tocmai aici, în aceasta, stă 
primejdia. în efortul nostru de a 
ne reîntoarce la un spiritual mod

N O T E

de viaţă, vom alege noi oare un 
sistem fals? Şi chiar mai rău, vom 
încerca noi să îndreptăm lumea 
să gândească drept şi să ac
ţioneze prin forţă? Apocalipsul ne 
sugerează faptul că amândouă 
ideile acestea - stabilirea unui fals 
sistem religios şi efortul de a în
drepta sau întoarce lumea spre a 
gândi drept şi a acţiona prin forţă
- se vor combina în zilele de pe 
urmă, pentru a produce o nouă 
ordine în lume, o ordine pe care 
eu şi dumneavoastră nu ne-am 
închipuit-o nici chiar în cele mai 
rele coşmaruri pe care le-am a- 
vut. Şi totuşi, dacă ţinem ochii 
deschişi, vom vedea atunci a- 
ceastă nouă ordine mondială dez- 
voltându-se în unele direcţii ce au 
loc chiar acum în jurul nostru.

sfârşitul vacului". „Eu voi veni la 
voi nu numai la sfârşitul veacului, 
Eu voi veni mult mai mult, în 
fiecare zi la voi. Eu sunt şi rămân 
la voi.“ Prezenţa lui Isus face din 
fiecare zi o ocazie favorabilă 
pentru transmiterea Cuvântului 
Său. .

Pentru că Isus este cu noi în 
toate zilele, El împuterniceşte co
munitatea Sa, zi de zi, cu puterea 
Sa desăvârşită. în fiecare zi poţi 
să te faci părtaş al plinătăţii pu
terii Lui. în toate zilele trebuie să-L 
păstrezi pe Isus şi să împărtăşeşti 
Cuvântul Său altora. Să ajuţi în 
fiecare zi şi să inviţi pe oameni să 
devină ucenici ai Lui. Toate cele 
365 de zile dintr-un an stau sub 
puterea făgăduinţei şi a însăr
cinării Lui.

Până când este valabilă a- 
ceastă făgăduinţă? Până la sfâr
şitul veacului. Cuvântul original 
grecesc are trei înţelesuri pentru 
„sfârşit": sfârşit, îndeplinire şi ţin
tă. Isus are o ţintă pentru comu
nitatea Sa. El are o ţintă cu lumea 
aceasta. Comunitatea provine de 
la biruinţa Domnului Hristos şi 
merge în direcţia opusă a bi
ruinţei finale.

Deoarece Domnul Hristos are 
un scop cu lumea aceasta, co
munitatea trebuie să-şi fixeze 
ţinte, ţinte care să fie în deplin 
acord cu ţintele lui Dumnezeu. 
Deoarece Isus are un plan cu 
lumea aceasta, urmaşii Săi, de 
asemenea, trebuie să-şi întoc
mească planuri, şi anume planuri 
care să cuprindă toate cele patru 
dimensiuni ale trimiterii noastre. 
Deoarece Domnul Hristos ne-a 
făcut cunoscut planurile divine de 
strategie universală, şi strategia 
noastră trebuie să fie pusă de 
acord cu strategia Sa: toată 
puterea, toate popoarele, tot ce 
ne-a poruncit El, şi în toate zilele, 
până la sfârşitul veacului.

Johannes Mager

1. Este important să înţelegem că nici Secularismul şi nici Protestantismul 
singure n-au adus la existenţă libertatea de care ne bucurăm astăzi. Prin sine, 
Secularismul duce foarte uşor la Totalitarism, aşa cum a demonstrat comunis
mul în cea mai mare parte a secolului douăzeci. Prin sine, Protestantismul n-ar fi 
adus libertatea religioasă, aşa cum o cunoaştem noi astăzi în America. Primii 
protestanţi erau aproape tot atât de intoleranţi ca şi sistemul de care ei se 
despărţiseră.

2. Protestantismul recunoaşte puterea lui Dumnezeu de a schimba inima, 
dar un important segment al Protestantismului American contemporan se 
dedică acţiunii de a da problemelor mai degrabă o soluţie politică , decât una 
spirituală şi acest lucru poate să ducă cu uşurinţă înapoi la Totalitarism.

MISIUNEA GLOBALA
. |  -  (Urmare din pag: 8-a) -

V

nea unor roţi dinţate. Propoziţia: „Faceţi ucenici din toate neamurile!" 
ne îndreaptă privirea la mulţimea naţiunilor şi a oamenilor. Botezaţi-i! 
Dumnezeu vrea ca toţi oamenii să fie ajutaţi. Cu cât mai mulţi, cu atât 
mai bine. La Dumnezeu contează şi cantitatea. Dar aceasta este 
urmată nemijlocit de fraza: „Şi învăţaţi-i să păzească tot ce v-am porun
cit"

Deci, aceasta înseamnă: Dumnezeu urmăreşte calitatea în viaţa 
urmaşilor Săi. Oamenii trebuie să-L aibă pe Domnul Hristos întreg, în 
totul să experimenteze puterea deplină a răscumpărării, fiind ucenici 
fideli ai lui Isus.

„EU SUNT CU VOI ÎN TOATE ZILELE"

La dimensiunile verticală, orizontală şi practic - existenţială, Domnul 
Hristos mai adaugă şi dimensiunea a patra, şi anume timpul. Isus a 
folosit două formulări privitoare la timp: „în toate zilele" şi „până la
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NE SCRIU CITITORII

PRIETENUL

MEU

r

V_________________________

„Să te . scoli înaintea 
perilor albi şi să cinsteşti pe 
bătrân Sa te temi de Dum
nezeul tău Eu sunt Domnul"

(Levitic 19,32).

Bugescu 
Mocanu - Mihai

tudiind Biblia, am redescoperit acest verset al cărţii 
sfinte şi l-am văzut acum într-o nouă lumină. Mi s-a 

părut mai actual şi mai vrednic de a lua aminte la el decât 
până acum. Meditând la el, mi-am adus aminte de cel 
mai bun prieten ai meu, fratele Constantin Tolici, pastor, 
fost misionar în Madagascar.

Stabilit, după pensionare, în Comuna Izvoarele, Jud. Praho
va, a fost un om deosebit, de o nobleţe rară, un exemplu viu în 
localitate şi în comunitate. Mergeam des în familia dânsului, 
unde am găsit totdeauna o atmosferă sfântă. Studiul şi 
rugăciunea caracterizau atmosfera casei sale.

Deşi în vârstă nu pregeta niciodată.
Vizitele făceau parte din viaţa dânsului. Şi nici o vizită nu 

începea şi nu se termina fără cântare şi rugăciune. îi plăcea 
tovărăşia tinerilor şi credea în ei. Era deschis, amabil, zâmbitor. 
Era un om al adevărului chiar şi atunci când rostea cuvinte de 
laudă sau când mustra. A fost, în adevăr, o epistolă vie, cunos
cută, citită, apreciată de toţi oamenii.

A fost... dar a şi rămas. Regret acum că n-am preţuit, când 
trebuia şi cât trebuia, experienţa lui. Acum este prea târziu. Dar 
aceste gânduri se vor un îndemn fierbinte adresat tututor - de 
a preţui cum se cuvine ceea ce avem.

Trăim un timp când, pentru mulţi, acest verset a aiuns 
demodat. Este trist, dureros şi condamnabil să vezi cum se 
minimalizează şi, uneori, se neagă experienţa unică a 
bătrânilor noştri.

„Demodaţi, concepţii învechite, sâcâitori şi enervanţi, refrac 
tari la schimbări, a trecut vremea lor - iată ce gândesc cu voce 
tare mulţi dintre tinerii noştri despre cei care au fost şi sunt de 
mare folos şi la care se găseşte înţelepciune (Iov 12,12)

înţelepciunea acestui pământ spune că, din nefericire, noi 
preţuim mai mult un lucru atunci când nu-l mai avem Nu 
cumva aşa se întâmplă şi cu noi?

Avem încă multe de învăţat de la părinţii noştri fizici şi 
spirituali. Deşi cu mai bine de cincizeci de ani mai mare decât 
mine, fratele Tolici a fost cel mai bun prieten al meu. Dacă 
astăzi sunt în biserică, dacă cunosc şi iubesc pe Dumnezeu, 
aceasta se datorează părinţilor mei şi fratelui Tolici Constantin 
şi-l mulţumesc lui Dumnezeu pentru ei.

„Să te scoli înaintea perilor albi şi să cinsteşti pe bătrân. 
...Eu sunt Domnul".

După articolul fr. N. Dumitrescu din numărul pe iunie a.c. al revistei noastre, intitulat „El va 
:i ■toarce inima“ şi rândurile de mai sus, aşteptăm opiniile dumneavoastră, stimaţi cititori, cu 
::r:vire la această problemă deosebit de importantă şi actuală, ce vizează viaţa spirituală a 
tinerica şi lucrarea ei.

_________________ * f
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DIN PARTEA COMITETULUI UNIUNII

DECLARAŢII IMPORTANTE 
PRIVIND

MANUALUL COMUNITĂŢII

ADRIAN
BOCĂNEANU

- Secretar Uniune -

iserica din ţara noastră resimte de mai multă vreme lipsa 
unei ediţii actuale a Manualului comunităţii, având in 
vedere că ultima ediţie românească tipărită ca atare 
datează din anul 1936 şi numai câţiva privilegiaţi mai po

sedă câte un exemplar. Dintotdeauna, pastorii şi credincioşii noştri au 
privit cu respect şi încredere declaraţiile privind misiunea, doctrina şi 
organizarea bisericii, formulate cu ocazia sesiunilor Conferinţei 
Generale, aşa cum sunt cuprinse în manual. Totuşi, lipsa atât de 
îndelungată a volumului în comunităţi şi chiar între pastori tinde să 
ducă, parafrazând cuvintele Domnului Isus din loan 4, 22, la situaţia de 
a respecta cu fidelitate ceea ce nu cunoaştem.

De aceea, o sarcină importantă pentru conducerea bisericii este 
publicarea unei noi ediţii a Manualului, care să reflecte dezvoltarea 
gândirii şi practicii bisericii mondiale şi să ne dea certitudinea unei 
încadrări conştiente şi responsabile în regulile general acceptate.

Un aspect de care, probabil, mulţi dintre credincioşii noştri au avut 
mai puţin ocazia să-şi dea seama este un anumit grad de diversitate a 
practicilor de cult şi de organizare în biserica actuală, răspândită în 
toate culturile şi civilizaţiile lumii. Uneori, ne este greu să acceptăm 
diferenţele mici din cadrul aceleiaşi comunităţi (în ce priveşte 
îmbrăcămintea şi alimentaţia, de exemplu) sau între diferite comunităţi 
din ţara noastră (cum ar fi rămânerea corului în picioare pentru rugă
ciunea tăcută de la încheierea serviciului divin, în unele comunităţi, 
desemnarea unei persoane care „conduce" serviciul divin, într-o zonă 
a ţării, sau prezentarea copiilor noi-născuţi în comunitate, în altă zonă 
a ţării). Cei care au preluat sau au adoptat o practică care îi face diferiţi 
de alţii se simt îndreptăţiţi pentru ceea ce fac, în timp ce alţii pot să fie 
toleranţi, dar neconvinşi să accepte argumentele şi, deci, să nu con
sidere necesar să adopte acea practică sau chiar să conteste 
valabilitatea ei.

Este uşor de înţeles că, la dimensiunile bisericii mondiale, aseme
nea diferenţe sunt numeroase şi uneori devin o sursă de nelinişte sau 
teamă. Manualul comunităţii nu poate face o listă a diferitelor variante, 
ci, adesea, prezintă o singură manieră de urmat, uneori şi alternative.

Astfel, în cursul pregătirii noii ediţii, care urmează să apară în 
această toamnă, a fost necesar ca, în anumite probleme, să pregătim 
declaraţii explicând aplicarea prevederilor Manualului în Uniunea 
noastră. Acest lucru este acceptat de Conferinţa Generală, care are în 
vedere diversitatea existentă în biserica mondială, în chestiuni de prac
tică şi de metodă.

Totuşi, sarcina adoptării unor asemenea declaraţii privind aplicarea 
prevederilor Manualului este destul de delicată şi, nu rareori, for
mulările alese tulbură pe cei care se simt în mai mare siguranţă pe 
drumul cunoscut şi verificat, dar nemulţumesc pe cei care aşteaptă o 
rapidă aliniere în ceea ce se practică în biserica adventistă din alte 
zone, în mod deosebit în Occident.
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De obicei, noi aplicăm diferite 
practici religioase, din viaţa per
sonală sau de comunitate, por
nind de la argumente biblice. Aici 
este, probabil, sursa majoră de 
nelinişte pentru unii care gân
desc sau întreabă: ne este greu 
să procedăm altfel, dar ce se în
tâmplă cu argumentele biblice pe 
care le-am folosit? Nu cumva pă
răsim Biblia de dragul unor for
mulări omeneşti? Cred că suntem 
mai bine pregătiţi să răspundem 
atunci când 1) luăm în conside
raţie tot ce spune Biblia şi Spiritul 
Profetic într-un subiect, nu doar 
pasajele care convin poziţiei 
noastre, 2) ascultăm cu atenţie 
modul în care aceleaşi pasaje in
spirate sunt prezentate de cei 
care au adoptat o practică diferită 
de a noastră, 3) reexaminăm 
semnificaţia biblică şi teologică a 
unor noţiuni şi 4) suntem deschişi 
schimbării, hotărâţi să rămânem 
consecvenţi în ataşamentul faţă 
de adevăr.

în acest spirit, după îndelungă 
pregătire, Comitetul executiv 
(plin) al Uniunii de Conferinţe de 
la sfârşitul anului 1992, desfă
şurat cu participarea fraţilor Erich 
Amelung şi Brad Thorp de la 
Diviziune, a examinat pasajale din

Manual, privind două subiecte im
portante din viaţa practică a bi
sericii, şi a pregătit declaraţii. 
privind aplicarea lor. Cele două 
subiecte sunt: rebotezarea celor 
care vin din alte biserici creştine 
ce practică botezul prin scufun
dare al adulţilor şi participarea la 
Cina Domnului.

Discuţiile au fost îndelungate 
şi serioase, adesea punctate de 
rugăciune pentru înţelepciune şi 
lumină, mai întâi în luarea ho
tărârilor şi apoi în primirea şi apli
carea lor în biserica din ţara 
noastră.

La întâlnirea lunară din mai a 
pastorilor din Conferinţa Munte
nia, cea mai mare Conferinţă a 
Uniunii noastre, aceste declaraţii 
au fost prezentate pentru prima 
dată corpului pastoral. Deşi au 
fost exprimate şi întrebări sau 
nelinişti^ pe care cei ce luaseră 
hotărârile le discutaseră de altfel 
pe larg, primirea a fost pozitivă şi 
încurajatoare. Acum dorim să 
prezentăm întregii biserici partea 
cea mai importantă pentru a fi 
cunoscută, pentru a ne stimula la 
studiu, reflectare şi discuţie. Fa
cem acest lucru cu rugăciune şi 
încredinţarea primirii lor cu 
maturitate creştină, într-un mod

care să consolideze temeinicia 
biblică a bisericii din România şi 
să contribuie la maturizarea 
noastră şi să ne dea un nou im
puls în lucrarea de evanghelizare.

Este important de reţinut că 
aplicarea acestor declaraţii va fi 
autorizată numai după publicarea 
Manualului şi odată cu un anunţ 
oficial în această privinţă, dată 
fiind nevoia unei poziţii comune în 
Uniunea noastră şi importanţa 
unei pregătiri corespunzătoare.

A. Rebotezarea 
Manualul comunităţii, ediţia 

1990, pag. 50:
„Deşi biserica nu insistă pen

tru rebotezarea celor care vin din 
alte confesiuni religioase în care 
au fost botezaţi prin scufundare şi 
care au trăit o viaţă creştină con
secventă în armonie cu lumina pe 
care au avut-o, este recunoscut 
că rebotezarea este de dorit. “ 

Declaraţie
în cursul primelor decenii ale 

dezvoltării bisericii adventiste, 
subiectul rebotezării convertiţilor 
din alte biserici creştine a fost 
dezbătut. La sesiunea Conferinţei 
Generale din 1886, a fost adop
tată, în mod oficial, poziţia care a 
rămas practic neschimbată până

O VIAŢA DE SACRIFICIU
-  (Urmare din Cop. 2-a) -

Trebuie să luăm măsuri împotriva 
primejdiei ca bisericile, com
unităţile noastre, să devină nişte 
cluburi sociale şi nu instrumente 
pentru câştigarea de suflete, 
mandatate de Dumnezeu să 
ducă lumii solia speranţei Sale.

Sunt de acord cu Tom Sines, 
autorul cărţii „The Mustard Seed 
Conspirancy": (Conspiraţia Se
minţei de Muştar) care spune: „în 
loc de a fi egoişti autonomi, fă
când numai lucrurile noastre, noi 
suntem chemaţi să fim dintre cei 
ce-şi supun eul, trăind în totul sub 
conducerea Sa în comunităţi ce 
experimentează o viaţă de păr- 
tăşie. Şi, în loc să fim acaparatori

egoişti, străduindu-ne şi între- 
cându-ne pentru câştigul nostru 
egoist, Dumnezeu ne cheamă să 
fim slujitori altruişti, care pun 
nevoile altora înaintea propriilor 
lor nevoi." (Rom. 12,10).

Cred cu adevărat că numai 
atunci când noi, în mod in
dividual, ne vom întoarce cu toţii, 
ca biserică, la experienţa noastră 
spirituală, numai atunci - nivelul 
colectiv - comunităţile şi biserica 
vor începe să se molipsească, să 
preia fervoarea, râvna vieţii spiri
tuale personale.

Numai atunci noi vom putea 
să ne întrebăm: „Ce trebuie să

facem noi cu toţii spre a ajuta la 
încheierea lucrării?"

Numai atunci lucrarea lui 
Dumnezeu va progresa pretutin
deni în lume, fără a fi împiedicată 
de lipsa mijloacelor financiare.

Numai atunci vom începe să 
ne mişcăm de la egoismul colec
tiv la sacrificiul colectiv, de
monstrând astfel că a fi creştin, 
marchează o deosebire faţă de 
ceilalţi, o deosebire în modul în 
care ne trăim viaţa.

Robert S. Folkenberg 
Preşedinte al Conferinţei Gene

rale a Adventiştilor de Ziua a 
Şaptea
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astăzi şi care esîe exprimată şi în 
manual, ediţia 1990. Documentul 
de bază în această privinţă este 
un pasaj destul de lung din car
tea Evanghelism (p. 372-373),

„(Rebotezarea) nu trebuie pu
să ca o condiţie pentru noii con
vertiţi." Ideile principale sunt 
următoarele: ,

a) Modul de lucru cu per
soanele care vin din alte biserici, 
în care au fost botezaţi prin 
scufundare, trebuie să fie carac
terizat prin înţelegere, răbdare şi 
tact. Prezentarea prematură şi 
brutală a acestui punct poate da 
noilor convertiţi simţământul că, 
făcând astfel, ei „tăgăduiesc 
toată experienţa religioasă ante
rioară a acestora." Mai mult chiar, 
„rezultatul a fost că unii s-au 
îndepărtat de adevăr". Dim
potrivă, atunci când „acest sub
iect este prezentat cu grijă, în 
spiritul dragostei şi al blândeţii", 
„se dă lui Dumnezeu posibilitatea 
să lucreze cu Duhul Sfânt asupra 
minţii, aşa încât persoana să fie 
pe deplin convinsă şi satisfăcută 
cu privire la acest pas de înain
tare."

(b) După ce adevărurile esen
ţiale ale Bibliei au fost prezentate 
şi acceptate, hotărârea finală pri
vind rebotezarea trebuie să 
aparţină persoanei . în cauză. 
„Acesta este un subiect cu privire 
la care fiecare trebuie, cu cugetul 
şi în conştiinţa sa, să ia hotărâre 
în temere de Dumnezeu." „Ni
meni nu trebuie să fie conştiinţă 
pentru altcineva şi să ceară sau 
să impună rebotezarea." „Există 
o mână divină care îi călăuzeşte, 
un Duh divin care mişcă inima lor, 
şi astfel ei vor şti ce trebuie să 
facă şi vor face." Biserica trebuie 
să manifeste încredere în lu
crarea Duhului lui Dumnezeu 
asupra acelora care primesc ade
vărurile esenţiale ale mântuirii. 
„Un spirit de polemică şi luptă nu 
trebuie lăsat să se strecoare şi să 
stăpânească în tratarea acestui 
subiect."

(c) Având în vedere acestea, 
rebotezarea convertiţilor din alte

biserici creştine, în care ei au fost 
botezaţi prin scufundare, nu 
trebuie făcută o condiţie pentru 
intrarea în biserică. Suntem aver
tizaţi să „nu mergem înaintea 
Domnului stabilind pentru alţii 
condiţii pe care El nu ne-a cerut 
să le stabilim. Nu este datoria nici 
unuia dintre profesorii noştri să 
impună cuiva rebotezarea."

Către încheierea pasajului din 
care sunt luate aceste declaraţii 
(întregul pasaj face parte dintr-o 
scrisoare datată 1886), Ellen 
White arată, în mod clar, că, de 
repetate ori, a primit de la Dom
nul îndrumări cu privire la acest 
subiect, în mod special datorită 
greşelii pe care unii pastori sin
ceri au făcut-o, insistând prea 
mult asupra rebotezării. „Mi s-a 
arătat că bunui frate... şi alţii 
dintre pastorii noştri, fac o 
greşeală la un anumit punct în ex
perienţa lor, punând subiectul re
botezării pe primul plan şi făcând 
din el o condiţie pentru intrarea în 
biserică. Acest subiect nu trebuie 
tratat astfel. Rebotezarea trebuie 
privită ca un mare privilegiu şi o 
binecuvântare, iar toţi cei care vor 
fi rebotezaţi, dacă vor ajunge la o 
înţelegere corectă asupra acestui 
subiect, vor privi la fel."

Printr-o pregătire atentă şi 
înţelepată a bisericii, printr-o ati
tudine plină de înţelegere şi 
iubire, care să permită Duhului lui 
Dumnezeu să conducă pe fie
care, acest subiect va conduce la 
încredere în lucrarea lui Dumne
zeu asupra inimii, va promova 
responsabilitatea individuală a 
convertiţilor şi va influenţa favo
rabil activitatea de evanghelizare.

Pastorul şi comitetul com
unităţii vor studia îndeaproape 
cazul fiecărei persoane care 
solicită intrarea în biserică prin 
mărturisire de credinţă. Multă 
înţelepciune şi iubire răscum
părătoare vor fi arătate celor care 
nu au putut avea parte de 
întreaga lumină în biserica în care 
au fost botezaţi, chiar atunci când 
aceasta a fost o mişcare care are

o poziţie de critică distructivă faţă 
de biserică. în cazurile în care se 
constată că persoana în cauză a 
avut o cunoaştere suficientă a 
adevărului şi a ales să se ataşeze 
unei grupări dezbinătoare, se va 
arăta clar că o pocăinţă ade
vărată pentru răul săvârşit cu
prinde şi rebotezarea. Fiecare 
caz de acest fel va fi studiat şi 
tratat individual.

în cazul primirii unei persoane 
prin mărturisire de credinţă, in
struirea va fi făcută cu aceeaşi

ÎNFRÂNGERILE GRELE

Când valuri de-ncercare 
în jurul meu se strâng, 

Brumate de fiorii atâtor 
răni amare;

Sunt solii modelării, 
lucrarea lor când doare, 

înalţ suspine-n rugă, * 
oftez, şi-adesea plâng.

Destul în mine dorul, | 
purtat de-al firii plac,

Am înţeles că-i ceasul, 
ca-n porţile gândirii,

Să aibă loc procesul 
schimbării şi-nnoirii

Prin Duhul Sfânt al 
slavei, voinţa Ta s-o fac.

.
Cereasca Ta iubire, I 

deplin s-o înţeleg
Să ardă-n limpezimea 

încrederii fierbinte.
Un rod divin coboare 

în fapte şi-n cuvinte,
Trăind o' viaţă nouă, să 

fiu al Tău întreg.

Ah, câtă mângâiere, |  
când văd un viitor.

Sperând, reînviază
tezaur de cunoaşteri;

înfrângerile toate, Tu 
mi le faci renaşteri,

Iertându-mă prin ha- 
ru-Ţi, devin biruitor.

Ciorbă losif

CURIERUL ADVENTIST •  IULIE 1993



seriozitate ca şi pentru botez. 
Este recomandabil ca primirea să 
fie făcută într-un cadru special, 
nu doar ca o adăugire la o 
ceremonie de botez sau ca o for
malitate. Se va face tot ce este 
necesar pentru o integrare com
pletă a noului membru în părtăşia 
spirituală şi în activitatea bisericii.

B. Participarea ia Cina Dom
nului

Manualul comunităţii, ed. 
1990, p. 78

„Biserica Adventistă de Ziua a 
Şaptea practică împărtăşirea des
chisă. Toşi cei care şi-au predat 
viaţa Mântuitorului pot să par
ticipe."

Declaraţie
Aşa cum reiese din paragraful 

de mai sus, în practica generală a 
bisericii, participarea la Cina 
Domnului este deschisă celor 
care, având o înţelegere a în
semnătăţii actului, doresc acest 
lucru. Citatul prezentat ca bază

din cartea „Hristos, Lumina Lu
mii", capitolul „în amintirea Mea“, 
poate fi mult mai bine înţeles în 
situaţia din multe ţări, în care o 
parte însemnată a populaţiei are 
sau avea o moştenire protestantă 
şi deci o bună pregătire doc- 
trinală şi sufletească. Aceasta 
înseamnă şi o familiarizare cu 
semnificaţia spirituală a Cinei, aşa 
cum este învăţată în Biblie.

Populaţia din ţara noastră este 
într-o situaţie, în general mult 
diferită în ceea ce priveşte nivelul 
de educaţie religioasă şi viaţa 
spirituală. Tocmai din această 
cauză, în ţara noastră, solicitările 
de participare la Cină, din partea 
celor care nu sunt membri, sunt 
rare şi neobişnuite. Astfel, prac
tica bisericii din ţara noastră este 
justificată de viaţă şi, în general, 
poate fi menţinută.

Totuşi, este necesar să fim 
pregătiţi pentru situaţiile în care 
creştinii, cu o experienţă spiri
tuală temeinică, care ascultă de 
Domnul Hristos, potrivit luminii de 
care dispun, mişcaţi fiind de 
Duhul lui Dumnezeu, cu ocazia 
participării la predicarea Cuvân
tului, care este premergătoare 
Cinei, îşi exprimă dorinţa de a 
participa la aceasta. în acest caz, 
urmează ca pastorul sau prezbi- 
terul să aibă o discuţie personală 
cu persoana în cauză. O prezen
tare plină de iubire şi seriozitate a 
privilegiilor, ca şi a răspunderilor 
solemne ale participării la Cină (1 
Cor. 11, 27-29), o va ajuta pe 
aceasta să ia o hotărâre care să 
se dovedească cu adevărat o 
binecuvântare pentru acel mo
ment şi pentru viitor. Această 
discuţie va fi o ocazie bună pen
tru a îndrepta privirile către ade
vărul deplin, aşa cum este în 
Domnul Hristos, şi a-i câştiga

inima pentru o ascultare com
pletă, din iubire faţă de Mântui
torul.

Este important, de asemenea, 
ca pastorul să pregătească cu 
grijă comunitatea pentru o ase
menea eventualitate, aşa încât 
persoanele în cauză să fie tratate 
cu tot respectul şi încurajate de 
iubirea care se comemorează 
prin acest eveniment. Astfel, 
rezultatul va fi o lărgire a cercului 
în care se manifestă iubirea 
Mântuitorului şi nu conflict în inte
riorul bisericii sau tensiune cu cei 
care nu sunt încă în ea.

în ceea ce priveşte parti
ciparea copiilor din familiile ad
ventiste la Cină, Manuaiul este 
explicit. Este confirmată poziţia 
că participarea la Cină este rezer
vată celor care şi-au predat viaţa 
Domnului Hristos. Atunci când 
copiii din familiile adventiste fac 
acest lucru, ei se pregătesc 
pentru botez si apoi sunt bo
tezaţi.

BIBLIA ÎN  1928 DE L IM B I

entru Africa s-au tipărit Biblii complete în 
119 limbi; în 206 limbi Noul Testament, iar 

în 228 de limbi există cel puţin anumite părţi ale 
Bibliei. în total sunt 553 de limbi.

în Asia există texte biblice în 479 de limbi în 
total, dintre care, în 96 de limbi, diferite Biblii complete. în America de 
Sud, de Nord şi în America Centrală, pot fi citite povestirile biblice în 
403 limbi diferite, iar în spaţiul Pacific în 303 limbi; în Europa în 187 
limbi. Există, de asemenea, traduceri ale Bibliei în trei limbi artificiale 
(ca de e-xemplu Esperanto) Pentru înregistrarea unei noi traduceri, se 
ia drept criteriu un exemplar original tipărit al Bibliei. Numărul tuturor 
limbilor care se vorbesc pe glob este apreciat a fi între 3000 - 6000.

„Biserica (Comunitatea) este locul unde oamenii sunt iubiţi, 
respectaţi şi rec'unoscuţi ca având o valoare deosebită înaintea 
lui Dumnezeu.

Un loc în care oamenii recunosc că au nevoie unul de altul.
Un loc unde se dezvoltă talentele, unde oamenii cresc, unde 

fiecare se realizează.
Ea implică, de asemenea, responsabilitate, respect pentru 

părinţii spirituali, atenţi unii faţă de ceilalţi. Fiecare membru al ei 
va manifesta faţă de fiecare dintre ceilalţi membri o iubire ce dă 
naştere la o profundă credincioşie ce strânge laolaltă şi 
întăreşte. “
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EVANGHELISM

#
Misiunea Globală

Evanghelizarea 
nu este 
completă, 
dacă nu 
conduce 
pe ascultători 
la o
hotărâre

CONDUCÂND 
PE OAMENI

LA HRISTOS (2)

r

MARK FINLEY

iecare decizie, subliniam în numărul trecut al revistei 
noastre, implică patru importante stadii:

1. Informarea
2. Convingerea
3. Dorinţa
4. Acţiunea

1. INFORMAREA
în viaţă nu vor fi luate hotărâri drepte, dacă persoana respectivă 

nu este bine şi drept informată. De exemplu, atunci cînd vrem să 
cumpărăm o maşină-, mai întâi ne informăm bine. Apoi, cântărim cu 
chibzuială avantajele şi dezavantajele diferitelor mărci şi modele ce 
ni se oferă, ne interesăm cât consumă, confortul, etc. Informaţiile 
obţinute ne permit să ne putem orienta şi să putem lua cea mai 
bună hotărâre.

A cere cuiva să ia o hotărâre mai înainte de a obţine informaţiile 
necesare înseamnă a ridica bariere în mintea şi inima omului şi, în 
asemenea situaţii, cel în cauză - în majoritatea cazurilor - mai 
degrabă ia o hotărâre negativă, decât una pozitivă. De aceea, pen
tru a conduce pe oameni, bărbaţi şi femei, la o hotărâre, este 
necesar să se răspundă la următoarele întrebări:

- Au oamenii aceştia informaţii suficiente şi adecvate pentru a 
putea lua o hotărâre dreaptă?

- Sunt ei informaţi în mod inteligent cu privire la decizia pe care 
sunt solicitaţi să o ia?

2. CONVINGEREA
După ce a strâns informaţii, persoana în cauză începe să „simtă" 

care ar trebui să fie hotărârea cea dreaptă şi bună pentru situaţia 
specială în care se află el sau ea - ceea ce el sau ea realmente 
trebuie să facă. în luarea unei decizii pentru sau de partea lui Hris
tos, conştiinţa persoanei în cauză sugerează:

„Aceasta este ceea ce cred că Dumnezeu doreşte ca eu să fac. 
Aceasta este - după cum cred eu - voia lui Dumnezeu. Dacă nu iau 
această cuvenită şi potrivită atitudine, atunci, mă voi situa în afara 
voiei lui Dumnezeu".

Cântl o persoană este convinsă, ea se află de partea pozitivă şi 
atunci există un simţământ profund de neprihănire şi acţionează în 
consecinţă.

Atunci când se află însă de partea negativă, ea, persoana în 
cauză, are un profund simţământ de vinovăţie şi nu va acţiona. De 
altfel, deciziile nu se iau numai pentru că o persoană s-a convins să 
facă ceva Unii pot să aibă o conştiinţă atât de sensibilă, încât, dacă 
sunt îndemnaţi de un simţământ bun de a face binele şi în acelaşi 
timp munciţi de un gând rău de a face răul, să poată lua hotărârea 
cea bună. Cu toate acestea, următorul stadiu al deciziei este
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hotărâtor.

3. DORINŢA
în acest stadiu, acela al 

dorinţei, cel în cauză îşi filtrează 
bine propriile sentimente, iden
tificând nu riumai ceea ce trebuie 
să facă cineva, ci şi ceea ce 
doreşte cineva să facă. Poţi să 
duci un cal la apă, dar nu-l poţi 
face să bea. Dar sarea, îl poate 
face să bea. Sarea trezeşte 
dorinţa.

Ca câştigători de suflete, noi 
suntem sarea pământului. Este 
necesar ca noi să prezentăm 
oamenilor în aşa fel Evanghelia, 
încât ei să nu aibă numai infor
maţii potrivite, ci să fie convinşi că 
trebuie să facă ceva, să do
rească să facă lucrul acesta. în 
toată Biblia, Dumnezeu personal 
prezintă bucuria cerului, groză
viile iadului şi iubirea Sa, ca mo
tive puternice pentru a face ca 
dorinţa noastră să crească, să se 
maturizeze.

4. ACŢIUNEA
Când convingerea şi dorinţa 

sunt trezite^ atunci persoana 
acţionează. în acest fel, cheia 
acţiunii finale este aceea de a 
merge dincolo de informaţii, mai 
departe, mai profund, la convin
gere şi dorinţă. J.C. Shuler, pre
zintă astfei această problemă:

„Deoarece cunoaşterea, con
vingerea şi dorinţa conduc la 
luarea unei decizii, predica, lec
turile biblice şi lucrarea personală 
trebuie să fie o îmbinare ar
monioasă a factorilor dorinţei şi 
convingerii cu privire la subiectul 
prezentat. Aceasta este necesar 
pentru a aduce cele necesare 
cunoaşterii, convingerii şi dorinţei 
de acceptare, hotărâre şi acţiune. 
Analizând unele texte, vom des
coperi că unele sunt, în mod 
deosebit, destinate a aduce cu
noştinţe, altele a aduce convin
gere, iar altele a trezi dorinţa. 
Adesea însă, acelaşi text cu
prinde în el elemente ale celor trei
- cunoaştere, convingere, dorinţă. 
Este necesar să ne concentrăm 
asupra acelor texte care vor 
aduce convingere şi, în acelaşi 
timp, vor trezi dorinţa de a primi şi 
urma noile principii, aşa cum le 
prezentăm în lecturile noastre 
biblice.

LIMBAJUL APELULUI
Câştigătorii de suflete care au 

succes sunt foarte sensibili la lim
bajul pe care îl folosesc. Aşa-zisul 
câştigător de suflete se bazează 
pe o serie de fraze „religioase" 
curgătoare şi clişee, fără însă a 
lua în consideraţie diferitele per
soane cu care aceştia lucrează. 
Să nu uităm că fiecare ascultător 

are o anumită 
capacitate de 
percepere. Folo- 
siţi-o, pentru a o 
câştiga pentru a- 
devăr pe acea
stă persoană. 
Dacă o ignoraţi, 
poate că o veţi 
pierde.

TREI
CAPACITĂŢI 

DE PER
CEPERE

Cercetătorii 
comportamentu
lui uman catego
risesc pe oameni 
în una din aces
te trei categorii: 
vizuală, audio şi 
chinestetică.

Persoanele din categoria 
„vizuală" rezolvă problemele 
văzând soluţia sub forma unor 
tablouri pe care şi le imaginează 
în minte. Deoarece procesul 
gândirii lor analitice este vizual, 
astfel de oameni răspund bine 
atunci când se folosesc diapozi
tive, hărţi şi diagrame. Ei sunt 
acea categorie de oameni care, 
atunci când se gândesc la 
vacanţa lor, se şi 'văd pe plajă 
relaxându-se, având în minte ima
ginea razelor fierbinţi ale soarelui 
scânteind pe nisipul de pe plajă, 
sau în apa mării.

Cu cei din categoria „audio" îşi 
structurează modelul gândirii lor 
în funcţie de sunet. Soţul aude pe 
soţia sa vorbindu-i, aude pe şeful 
lui strigându-l, aude glasul 
copiilor în timp ce aceştia se 
joacă, etc. Cei ce fac parte din 
această categorie, atunci când se 
gândesc la vacanţă, nu se văd în 
imaginaţia lor stând pe plajă, dar 
ei percep bine muzica valurilor 
spărgându-se de stânci, strigătul 
strident al pescăruşilor sau mu
zica plăcută (uneori) ce se aude 
la radio. La ei predomină auzul.

Chinesteticii îşi formează mo
delul gândirii lor, în mare măsură 
pe senzaţia atingerii. Ei reac
ţionează bine la atingerea pe 
spate, la îmbrăţişare sau la o 
caldă, dar viguroasă strângere de 
mână. Aceştia, gândindu-se la 
vacanţa lor, parcă simt căldura 
soarelui cuprinzându-le trupul şi 
anticipează plăcerea unei plonjări 
în apa plăcută a mării.

Desigur, oamenii nu se împart 
categoric numai în una din 
aceste categorii. Cu toate aces
tea, fiecare dintre noi avem o 
puternică tendinţă de a acţiona în 
una din aceste categorii. Pentru 
câştigarea de suflete, implicaţia 
este clară. Când avem de-a face 
cu o persoană care „vede“ 
lucrurile, atunci metoda cea mai 
eficientă de a-l interesa nu este 
aceea de a-l face să asculte o 
bandă pe care este înregistrată o 
expunere, oricât de interesantă ar 
fi aceasta, ci îi vei prezenta o

„SCRIPTURA COMPARĂ LEGĂTU
RA DINTRE HRISTOS Şl BISERICA SA 
CU O CĂSĂTORIE. ÎN CĂSĂTORIE, 
AMBELE PĂRŢI TREBUIE SĂ-ŞI CU
NOASCĂ BINE RĂSPUNDERILE Şl 
ÎNDATORIRILE.

ACEIA CARE DORESC SĂ SE 
BOTEZE TREBUIE SĂ DEA PE FAŢĂ, 
ÎN VIAŢA LOR, CREDINŢĂ, POCĂ
INŢĂ Şl ROADELE POCĂINŢEI, CA Şl 
O ÎNŢELEGERE A ÎNSEMNĂTĂŢII 
BOTEZULUI SI A LEGĂTURILOR SPI
RITUALE CE DECURG DIN ACEAS
TA.

PUNCTE FUNDAMENTALE, 
pag. 253-254
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serie de diapozitive sau o casetă 
video.

DO M NUL HRISTOS A 
AJUNS LA IN IM A  

OAM ENILO R
Perfect cunoscător al psiho

logiei celor din jurul Său, Domnul 
Hristos a demonstrat capacitatea 
Sa de a ajunge la inima diferiţilor 
oameni, folosind mijloace diferite.

Când stătea de vorbă cu cei 
ce erau orientaţi vizual, El le pre
zenta tablouri care să ilustreze 
solia Sa. El le vorbea despre păs
torul ce mergea să caute oaia 
pierdută, despre acela ce căuta 
comoara ascunsă sau tabloul ta

SUNTEM ÎNTREBAŢI? 

RĂSPUNEDEM!

„Dă băuturi tari celui ce piere, 
şi vin celui cu sufletul amărât" - 

(Prov. 31,6) 
nii văd în textul de mai sus 
recomandarea folosiriii mo

derate a băuturilor alcoolice ca 
un tranchilizant. „Să bea şi să uite 
de sărăcia lor <şi să nu-şi mai 
aducă aminte de necazurile lui“ 
(vers. 7).

Până în ziua de astăzi, acesta 
este un argument invocat de cei 
care „întârzie" destul de mult 
lângă un pahar în care se toarnă 
mereu băutui tari. Este oare po
sibil ca Biblia să „recomande" fo
losirea băuturilor alcoolice?

Dacă analizăm cu atenţie, vom 
constata că contextul imediat al 
versetului şase constituie o mus
trare severă adrestată „mai ma
rilor" de a se abţine de la folo
sirea băuturilor alcoolice, pentru 
ca nu cumva „să uite legea şi să 
calce drepturile celor nenorociţi." 
De reţinut că textul nu condamnă 
„abuzul" de băuturi alcoolice şi 
deci, implicit, să îngăduie folosi
rea moderată a lor. El spune 
categoric că „nu se cade... să 
bea vin" (vers. 4.5)

tălui fiului risipitor, ce alerga cu 
lacrimi pe obraz înaintea fiului 
său. în timp ce aceştia ascultau, 
ei „vedeau" solia Evangheliei în 
scenele prezentate şi erau pre
gătiţi, astfel, să răspundă.

Când a vorbit cu Nicodim, Isus 
a folosit un mijloc audio. Cunos
când pregătirea interlocutorului 
Său, obişnuinţa acestuia de a as
culta citirea Legii, Isus i-a spus: 
„Vântul suflă încotro vrea, şi-i auzi 
vuietul; dar nu ştii de unde vine şi 
nici încotro merge."

Nicodim parcă auzea sunetul 
vântului printre frunzele pomilor, 
mai înainte de începerea furtunii, 
el „auzea" şuieratul vântului pe fa

în lumina contextului imediat, 
imperativul iniţial „daţi" (tem) nu 
poate fi considerat ca o poruncă 
(un imperativ mandatar) de a da 
celor în necazuri să bea băuturi 
alcoolice. Mai repede, el trebuie 
privit ca un imperativ condiţional, 
iar sensul ar fi acesta: „Dacă este 
să dai cuiva băuturi tari, atunci... 
dă celor ce pier." Este un mod de 
vorbire folosit în toate limbile. 
Este ca şi atunci când ai spune: 
„dacă dai cuiva un deget, acesta 
îţi ia toată mâna". Aceasta de
fineşte imperativul condiţional, în 
contrast cu imperativul manda- 

tai\
întreg acest pasaj este ase

menea unei monede cu cele do
uă faţetă ale ei. Pe una din ele 
scrie: „alcoolul nu este pentru oa
menii responsabili, pentru cei ce 
au raţiune." Pe partea cealaltă a 
monedei, pe reversul ei, putem 
citi: „Băuturile alcoolice sunt nu
mai pentru cei ce sunt pe moarte 
şi fără de speranţă." Versetul 
şase poate fi înţeles ca un verset 
plin de ironie, dacă nu chiar sa
tiric. După ce avertizează pe 
Samuel împotriva folosirii băutu
rilor alcoolice, mama sa arată

colţurile casei şi putea asculta 
chemarea Duhului Sfânt adresată 
inimii lui.

Femeii de la fântâna lui iacoo, 
a cărei viaţă morală era cunos
cută Domnului, El a ştiut să alea
gă calea directă la inima ei. Aşa 
cum era, ea tânjea totuşi după o 
viaţă onorabilă, după atingerea 
adevăratei iubiri şi Domnul Hris
tos a apelat la sentimentele ei. El
i S-a adresat direct şi simplu: 
„Dă-mi să beau!" Ea cunoştea 
simţămintele celui însetat. Acestei 
femei, care bătătorise drumurile 
prăfuite ale pustiului, El, Isus, a 
aplecat spre ea vasul de lut, 
oferindu-i apa vieţii. în acest fel.

spre cei ce sunt pe calea pierzării, 
a pieirii, spre cei nenorociţi, spu
nând că numai pentru unii ca 
aceştia sunt băuturile alcoolice. 
Poate exista o mai puternică con
damnare a folosiirii bă- uturilor al 
coolice decât aceasta?

Textul ne vorbeşte despre cei 
care „pier" (obed) şi despre cei 
„nenorociţi" (marei naphesh). în 
limba ebraică, ambii termeni afirmă 
o situaţie disperată, fără ieşire. Ea 
nu se aplică în cazurile celor care 
spun: „Mor de sete. Trebuie să 
beau o bere," sau „Nu pot să 
dorm, „am să iau un somnifer." 
„Am nişte dureri insuportabile, 
ucigătoare. Aveţi voi un calmant?" 
Este vorba despre cineva care 
îndură suferinţele groaznice ale 
unui cancer la pancreas.

Talmudul iudeu, interpretează 
Ps. 6 ca o recomandare de a da 
o băutură alcoolică celor con 
damnaţi la (noade şi duşi la locul 
execuţiei. In felul acesta s-a pn 
cedat şi în cazul Domnului Hnstcs 
(„l-au dat să bea vin amestecat 
cu smirnă, dar El nu l-a luat") 
Dacă n-ar fi fost Mântuitorul 
nostru, Domnul Isus Hristos ar fi 
luat băutura oferită.

„BĂUTURI TARI“
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Mântuitorul foloseşte metoda chi- 
nestetică pentru a da tărie şi vi
talitate Evangheliei.

„Eşti însetată. Dar dacă vei 
bea din apa pe care ţi-o dau Eu, 
nu vei mai înseta niciodată."

Şi noi putem folosi toate cele 
trei posibilităţi de abordare, pen
tru cele trei categorii de oameni 
care, cu siguranţă, se afiă printre 
cei care ne ascultă. Este înţelept 
să începi apelând la toate cele 
trei categorii de oameni, apoi 
concentrează-te asupra modului 
de prezentare ce ţi se pare că 
predomină printre ascultătorii tăi.

Când ne vom adresa per
soanelor orientate vizual, vom 
sublinia o solie prin tablouri şi 
scene ce pot .fi receptate bine. 
„Înfăţişează-L pe Isus Hristos 
murind pe Crucea Golgotei pen
tru tine, având mâinile pironite în 
cuie şi cu sângele curgând din 
rănile Sale. Privind la faţa Sa, la 
ochii Săi, poate fi oare ceva mai 
impresionant, mai de dorit, decât 
să-l supui Lui întreaga ta viaţă ?

Pentru cei orientaţi audio, ne 
vom prezenta solia, făcând apel

la sunet. Vorbiţi-le despre zgo
motul gloatei strigând - stăpânită 
de cel rău - „la moarte, răstigneşte- 
L!“ Vorbiţi-le despre zgomotul cio
canului bătând piroanele în mâinile 
şi picioarele Mântuitorului şi a- 
mintiţi-le ascultătorilor dumnea
voastră de iubirea ce se degajă 
din cuvintele Celui răstignit: 
„Tată, iartă-i căci nu ştiu ce fac!“ 

Vorbiţi-le de acel glorios cor 
îngeresc şi de sunetul trâmbiţei 
din ziua zilelor. „Ce bucurie vor 
aduce sunetele acelea inimii ta
le!" Ascultă vocea Domnului Hris
tos rostind: „Bine rob bun şi 
credincios. Ai fost pus peste pu
ţine lucruri şi te voi pune peste 
multe lucruri. Intră in bucuria 
Stăpânului tău.“

Adresând u-se celor predispuşi 
a percepe chinestetic solia, con
versaţia noastră se poate des
făşura astfel:

„Supunându-ţi astăzi viaţa ta 
lui Isus, vei primi acea pace vin
decătoare, acea lăuntrică mulţu
mire după care tânjeşte întreaga 
lume. Atunci, simţământul liniştei 
şi al păcii, pe care îl doreşti şi pe

care îl cauţi de mult, te va 
cuprinde, va fi al tău, va fi ex
perienţa ta zilnică."

Dumnezeu a creat unicate El 
ne-a făcut să fim deosebiţi unii de 
ceilalţi. Oamenii au trăit şi s-au 
dezvoltat in condiţii specifice lor. 
De aceea, această varietate de 
condiţii şi experienţe necesită o 
varietate de metode de abordare. 
Trebuie să evadezi, să ieşi din 
schema obişnuită a activităţii tale 
şi să ieşi cu curaj şi inteligenţă 
sfântă în întâmpinarea nevoilor şi 
dorinţelor sau căutărilor altora.

Să te identifici cu posibilităţile 
şi capacităţile lor perceptive, 
lngăduie-1 lui Dumnezeu să te im
plice în modul de percepere al 
celor pentru care lucrezi şi vei 
vedea că rezultatele vor fi altele. 
Vor creşte, se vor multiplica, se 
vor dezvolta. Căci, realmente, 
evanghelizarea nu este com
pletă şi nu-şi împlineşte menirea 
ei, dacă nu conduce pe as
cultători la o hotărâre.

Traducere şi adaptare 
D. Popa

Sfânta Scriptură nu condamnă folosirea băutu
rilor anestezice. Cu tqate acestea, faptul că Domnul 
Hristos le-a refuzat vinul alcoolic, chiar şi în situaţia 
aceasta, constituie o mărturie puternică a deza
probării folosirii băuturilor alcoolice.

Prov. 31,6, poate determina pe cineva să susţină 
folosirea băuturlor alcoolice ca medicament. Luat în 
contextul său, textul nu spune acest lucru, ci mai 
degrabă el soune: „Daţi celor ce suferă, celor ce au 
dureri mari, daţi-!e alcooi pentru suprimarea du
rerilor, dar aceasta sub supravegherea medicului şi 
chiar şi atunci trebuie multă atenţie la folosirea nar
coticelor sau alcoolului.

Există efecte secundare, nocive. Atunci când 
este vorba de alcool, ca medicament, se au în ve
dere doze mici, pacientul fiind la pat, deci nu poate 
fi vorba de folosirea lui ca „băutură".

Trebuie să reţinem deci, că Prov. 31,6 nu re
comandă nicidecum folosirea moderată a băuturilor 
alcoolice. Mai degrabă, el este o prezentare ironică, 
sugerând faptul că alcoolul este atât de „bun", încât 
el este recomandat numai pentru cei ce sunt „pier
duţi", pentru cei ce sunt pe moarte, căci la moarte 
duc băuturile alcoolice.

EDITORIAL
-  (Urmare din pag. 1-a) -

Cuvântul Mântuitorului ni se adresează 
plin de încurajare: „Ori de câte ori faceţi 
toate acestea unuia dintre cei mai neîn
semnaţi fraţi ai Mei, Mie Mi le-aţi făcut." lată 
o luminoasă parte a „Misiunii Globale".

„Adevărat, adevărat vă spun, rostea 
Mântuitorul, că cine face astfel, nu-şi va 
pierde răsplata. “

D. Popa

„ÎNDREPTĂŢIREA e s t e  c e e a  c e  
FACE DUMNEZEU PENTRU NOI. 

SFINŢIREA ESTE CEEA CE FACE 
DUMNEZEU ÎN NOI.“
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•  Adoarme în 
Domnul fratele Mun- 
teanu Costache, 
membru al Comuni
tăţii Poduri - Bacău.
Născut la 31 iulie 
1917, primeşte cre
dinţa în anii fierbinţi 1946 - 1947 
şi rămâne credincios legămân
tului încheiat cu Mântuitorul său. 
Familia, frăţietatea şi pastorii 
Baciu Pintilie, Piturlea Emanuel, 
Liga losafat şi Baciu Eugen l-au 
însoţit până la mormânt, în nădej
dea puternică a făgăduinţelor 
Scripturii.

Pastor,
Liga losafat

•  Adoarme în Domnul şi în 
nădejdea adventă fratele Vasile 
Petrică, membru al Comunităţii 
Constanţa, născut la 29 ianuarie 
1929, în Bucureşti. Va încheia le
gământul cu Mântuitorul său la 
vârsta de 13 ani. îşi va închina 
viaţa slujirii lui Dumnezeu, ur
mând în acest scop cursurile Se
minarului Teologic, pe care îl va 
absolvi în 1955. în 1962, este 
nevoit să părăsească lucrarea. Va 
rămâne credincios legământului 
său până la 11 aprilie 1993, când 
închide ochii, pentru a-i deschide 
la ziua cea mare a revenirii Dom
nului.

•  Surprinzător, deşi nu erau 
gemeni, în noaptea de 10 spre 11 
aprilie 1993, se stinge din viaţă 
fratele Vasilescu Cornel, frate de 
corp al fratelui Vasilescu Petrică. 
Dimineaţa trece la odihnă Cornel, 
iar după amiază Petrică. Au copi
lărit împreună, au învăţat împre
ună la Seminar, au fost legaţi 
sufleteşte şi, deşi în locuri diferite, 
au murit în acelaşi timp, în spe
ranţa învierii împreună la glasul 
dătător de viaţă ai Mântuitorului.

Pastor,
Kestner Radu

•  în ziua de 4 mai 1993, a- 
doarme.în Domnul, în vârstă de 
93 de ani sora Dr. Eleftera lacob- 
Prisăcaru. S-a născut la data de 
17 martie 1900, în Focşani. în anii 
copilăriei, are prilejul de a auzi 
cuvântul adevărului prin fratele 
Ştefan Demetrescu.

După terminarea liceului, tâ
năra este căsătorită cu Constan
tin lacob, profesor.de desen din 
Focşani. Dar la vârsta de 36 de 
ani rămâne văduvă. Va veni la 
Bucureşti şi, ca studentă a Facul
tăţii de medicină, va locui, ca 
chiriaşă, la fratele Ştefan Deme
trescu, reluând vechile legături de 
la Focşani. în ambianţa familiei 
Demetrescu, interesul ei pentru a- 
devăr este reînnoit şi va încheia 
legământul cu Dumnezeu. După 
terminarea facultăţii, este primul 
medic angajat al Bisericii Ad
ventiste, la început, în cadrul Dis
pensarului Medical Adventist din 
Str. Labirint 116. Devine mai 
târziu directoarea Şcolii de Surori 
„Victoria" a bisericii noastre. Du
pă desfiinţarea dispensarului, îşi 
continuă activitatea didactică în 
cadrul Seminarului Teologic Ad
ventist, până în 1960, când se 
pensionează.

Se reangajează în cadrul Mi
nisterului Sănătăţii, unde va lucra 
până la vârsta de 80 de ani.

Fiind un militant deosebit al 
reformei sanitare, a vizitat multe 
comunităţi din ţară, văzând şi tra
tând pe bolnavi, la casele lor, 
veghind nopţi întregi la căpătâiul 
lor. A trăit o viaţă modestă, cinsti
tă, dezinteresată material. A trăit 
pentru alţii.

înmormântarea a fost la fel de 
modestă ca şi viaţa ei. Serviciile 
divine de înmormântare au fost 
aduse la îndeplinire de pastorii 
Adrian Bocăneanu şi Liviu 
Manea.

•  Redacţia Curierului Adven
tist aduce la cunoştinţă frăţietăţii, 
trecerea la odihnă a sorei Paulini 
Gabriela, născută Dorobăţ.

Născută la 10 mai 1922, la 
Focşani, vine cu familia în Bucu
reşti în 1928, unde tatăl ei, N.

Dorobăţ, este che
mat ca şef de colpor
tori in cadrul Uniunii.

Intre anii 1929 
1937 urmează Şcoa
la elementară angli
cană, după care va 

merge la Seminarul de la Braşov, 
unde, în 1940, va absolvi Semi
narul - secţia administrativă.

între anii 1942 - 1944 va urma 
cursurile Academiei Regaie de 
Muzică (Conservatorul), secţia 
pian şi compoziţie.

în perioada aniior 1940 - 1942, 
va lucra în birourile Uniunii. în 
1960, va fi angajată la Casa de 
Pensii a bisericii.

Se căsătoreşte în 1943 cu fra
tele Rene Paulini şi în căminul lor 
se va naşte Magdaiena, fiica iu
bită a mamei şi care-i seamănă în 
totul.

începând din anul 1965, va lu
cra până la pensionare (în 1986) 
în cadrul redacţiei noastre. Un 
caracter integru, liniştit, de un 
profesionalism desăvârşit, era o 
plăcere să conlucrezi cu ea. Fire 
introspectă îşi trăia bucuriile şi 
dezamăgirile în templu! sufletului 
ei, împreună cu Mântuitorul vieţii 
sale, ce era singurul ei Confident. 
Şi-a iubit familia, nepoţii pe care-i 
adora şi a slujit Sui Dumnezeu şi 
bisericii cu întreaga capacitate a 
sufletului său nobil.

Un exemplu de simplitate, 
modestie, credincioşie şi conştiin
ciozitate. Cei ce au cunoscut-o 
au fost impresionaţi de puterea 
elocventă şi nobleţea lipsită de 
ostentaţie a vieţii ei, dovada mari
lor caractere. Bucuriile şi durerile 
şi le consuma în tăcere, fără os
tentaţie sau murmur.

Putem spune că experienţele 
dureroase ale vieţii au înobilat-o 
şi au apropiat-o, până la identi
ficare, de Isus.

Adoarme în Domnul, aşa cum 
i-a fost şi viaţa, retrasă în intimi
tatea familiei, încredinţându-şi 
scânteia vieţii Celui ce i-a dat-o, 
până în dimineaţa învierii.

„O, de aşi muri de moartea 
celor neprihăniţi

Şi sfârşitul meu să fie ca al 
lor." (Num. 23, 10)

D. Popa



ândva, am cunoscut o tânără creştină, al 
cărui logodnic şi-a împins un pistol în gură 
şi a spulberat în sânge tot visul vieţii ei. Un 
an mai târziu, tânăra îşi depăna povestea 

tristă, iar eu, un tânăr adventist îi vorbeam despre 
evenimentele apocaliptice ale sfârşitului istoriei 
acestui pământ. Cu o mişcare a braţului, ea „blocă“ 
în aer cuvintele mele. „Când Relu a murit," spuse 
ea, întrerupând elocventa mea expunere escatol- 
gică, „viaţa mea s-a sfărâmat, totul s-a prăbuşit. Nu 
mai am nimic. Tot ceea ce ştiu şi singurul lucru pe 
care îl ştiu este acela că ISUS MĂ IUBEŞTE".

Sărmana tânără „babiloniană"! Ea n-a citit ni
ciodată despre „Marea Luptă" şi nu cunoştea nimic 
despre starea morţilor. Ea umbla, poate, după ceea 
ce st.ăluceşte în jurul nostru, dar atunci, când în 
experienţa vieţii ei s-a produs un gol, când o lovitură 
puternică i-a anulat perspectivele vieţii, ea n-a putut 
să strige decât:
„DOMNUL MĂ IU
BEŞTE".

Câţi dintre noi 
putem spune, în 
condiţii asemănă
toare, la fel? Avem o 
doctrină clară şi au
tentică, folosim o 
hrană curată, dar a- 
vem noi oare cer
titudinea că Dum
nezeu ne iubeşte, 
chiar atunci când loviturile vieţii cad asupra noastră 
în mod nemilos? Este experienţa noastră cu Isus 
atât de puternică, atât de sănătoasă, încât, in
diferent cât de nefericiţi şi distruşi am fi, să putem 
spune cu speranţă şi încredere în glas: „Ştiu că Isus 
mă iubeşte"?

Poate că putem vorbi foarte bine despre bac- 
teriologie sau putem să explicăm ce este „în
dreptăţirea prin credinţă" şi sfinţirea. Poate că 
putem foarte bine să facem deosebire între ne- 
prihănirea atribuită şi cea împărtăşită. Dar toată 
această neprihănire nu valorează nimic, dacă nu 
cunoaştem, pentru noi, iubirea Domnului Hristos. 
Aceasta ar fi asemenea unei nunţi feerice, inundate 
de flori şi muzică, dar fără nici un pic de iubire între 
mire şi mireasă.

Iubirea lui Dumnezeu se revarsă în nenumărate 
feluri asupra oamenilor, dar expresia cea mai mare 
a ei rămâne Isus Hristos. Iar mijlocul fundamental de 
a cunoaşte această iubire este acela de a ex
perimenta personal harul Său mântuitor, aşa cum a 
fost el descoperit prin sângele Crucii. „Deci, fiindcă 
suntem socotiţi neprihăniţi prin credinţă avem pace 
cu Dumnezeu, prin Domnul nostru Isus Hristos" 
(Rom. 5,1).

Aceste cuvinte nu sunt numai o simplă teologie, 
ci o vibrantă şi vie întâlnire cu realitatea faptului că 
Isus Hristos şi-a vărsat sângele pentru păcatele
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omenirii. Moartea Domnului Hristos trebuie să fie in 
teriorizată până când ea va deveni punctul central al 
vieţii noastre. Numai atunci putem cunoaşte iubirea 
pe care El a avut-o pentru mine şi pentru tine per
sonal. Fără experienţa Crucii şi a iertării pe care ea 
a adus-o la îndeplinire pentru noi, nu vom ajunge 
niciodată să cunoaştem iubirea lui Dumnezeu.

„Aici, în acest punct," scria Ellen G. White, „cad 
foarte mulţi. Ei nu au ajuns să creadă că Isus îi iartă 
în mod individual. Ei nu cred în totul pe Dumnezeu 
pe cuvânt. Este privilegiul tuturor acelora care ac
ceptă condiţiile să cunoască ei înşişi că iertarea 
este extinsă - ea se acordă fără plată tuturor şi 
pentru fiecare păcat mărturisit şi părăsit. Ea înlătură 
suspicinea cum că făgăduinţele lui Dumnezeu nu 
sunt pentru tine. Ele sunt pentru fiecare păcătos 
care se pocăieşte". (Calea către Hristos. p. 52, 53).

Căt de preţioase sunt acele momente când eşti, 
cu durere, conştient de cele ce se ascund înăuntrul

tău, şi îţi ştergi praful 
de pe genunchi, 
ştiiind că ai fost iertat 
prin sângele lui Isus 
Hristos. Cât de 
recomfortant este să 
ţi dai seama că 
„Mielul lui Dumnezeu 
care ridică păcatele 
lumii" ridică, iartă, 
şterge şi păcatele ta
le. (loan 1,29). Cât de 
fericit este să fii unul 

dintre cei „cu fărădelegea iertată" şi cu păcatul 
acoperit" (Ps. 32,1). Numai trăind această exprienţă 
poţi ajunge să cunoşti iubirea lui Dumnezeu, pentru 
că în moartea Domnului Hristots, iubirea lui Dum
nezeu a atins apogeul ei. Orice altă expresie a iubirii 
Sale, indiferent cât de deosebită ar fi ea, este 
acoperită de sângele lui Hristos. Nu este de mirare 
că apostolul Pavel, în ciuda întregii sale educaţii 
teologice, filozofice şi escatologice, a exclamat: 
„Căci n-am de gând să ştiu între voi nimic altceva 
decât pe Isus Hristos şi pe El răstignit. (I Cor. 2,2).

Cunoşti pe Isus... şi pe El crucificat? Te-ai făcut 
părtaş morţii şi învierii Lui? Numai printr-o supunere 
necondiţionată a voinţei tale, voii Lui, numai prin 
crucificare zilnică a firii pământeşti, a eului şi prin 
trăirea zilnică a experienţei naşterii din nou, de sus, 
numai aşa, iubirea lui Dumnezeu, exprimată pe Gol- 
gota, poate să devină o experienţă personală. De 
îndată ce realitatea a ceea ce înseamnă Golgota 
stăpâneşte sufletul, numai atunci poţi pricepe 
pentru tine însuţi ce este iubirea lui Dumnezeu. Şi 
atunci, indiferent de ceea ce vei suferi, indiferent cât 
de mult sânge inundă visurile vieţii tale, încrederea 
ta în iubirea lui Dumnezeu nu va da greş niciodată, 
pentru că ai cunoscut iubirea lui Dumnezeu ce se 
jertfeşte şi poţi să spui plin de încredere: „Ştiu că 
Dumnezeu mă iubeşte".

• CI. Goldstein
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